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Vážení spoluobčané,
opět po roce tady máte vaše noviny. Při jejich tvorbě se snažíme, aby se k vám dostaly
pravdivé a objektivní informace o dění v naší obci. Společně se zástupci našich spolků,
školy i školky a dalších je pro vás připravujeme již po jednatřicáté. Věříme, že i ten-
tokrát zde naleznete řadu zajímavých článků a užitečných informací. Všem, kteří
do našich novin přispěli svým článkem nebo fotografiemi, touto cestou děkujeme.

OHLÉDNUTÍ
ZA ROKEM 2021

Po tom, co způsobila celosvětová
pandemie koronaviru v roce 2020,
se dalo očekávat, že ani rok 2021
nebude lepší. A tyto předpovědi se
potvrdily. Nouzový stav vyhláše-
ný 5. října 2020, který omezoval
všechny hromadné akce, nakonec
trval až do 11. dubna 2021. A pro-
tože šíření onemocnění covid-19 se
ani tímto způsobem nedařilo zasta-
vit, rozhodla nakonec vláda ČR
o uzavření tří nejvíce postižených
okresů. Jednalo se o okresy Cheb,
Sokolov a Trutnov. Uzávěra trvala
od 12. února do 28. února. Nejed-
nalo se o hermetické uzavření okre-
sů, ale o co největší omezení po-
hybu osob při vstupu/výstupu na
území těchto okresů. Občané z uza-
vřených okresů mohli cestovat do
zaměstnání, do škol i k lékaři, ale do
uzavřených okresů nemohli až na
výjimky cestovat lidé, kteří zde ne-
měli trvalý pobyt nebo bydliště.
Tato opatření na příjezdových ko-
munikacích do okresu kontrolovala
Policie ČR. Pro všechny z nás to
byla úplně nová situace, se kterou
jsme se jen těžko vyrovnávali. Nej-
více na nouzový stav a uzavření
okresu doplatily naše nejvyšší hory
Krkonoše. Přestože zde bylo dosta-
tek kvalitního přírodního sněhu,
nejezdily vleky a hotely a penziony
byly prázdné. Naštěstí loňskou
zimu napadl sníh i v nižších polo-
hách, a tak jsme mohli na běžkách
vyrazit třeba do Jestřebích hor nebo
dokonce po letech i na okruhy,
které jsme si sami vyrobili na růz-
ných místech naší obce. To bylo
minulou zimu ze sportovních a kul-
turních akcí všechno. Kulturní dům,

ve kterém by za normálních okol-
ností každý víkend probíhala ně-
jaká akce, zůstal zavřený. Život se
začal pozvolna vracet do normál-
ních kolejí až koncem jara. Avšak
na podzim přišla další vlna korona-
viru a s ní opět další omezení hro-
madných akcí. Jsem rád, že alespoň
některým našim spolkům se poda-
řilo nějaké akce pro občany uspo-
řádat. Patří jim za to velké uznání
a poděkování. Snad největší kus
práce v loňském roce odvedlo Sdru-
žení pro Vízmburk. Po obrovské re-
konstrukci hradu v roce 2020 bylo
v loňském roce ještě zapotřebí při-
pravit hrad na oficiální otevření
a zpřístupnění veřejnosti. Co vše-
chno se povedlo a jaké akce se
potom na hradě konaly, se dočtete
na jiném místě těchto novin. Ne-
dočtete se tam ale, že hlavním mo-
torem i kormidlem celého sdružení
je jeho místopředseda Mgr. Jaroslav
Balcar. Díky jeho více jak desetile-

tému úsilí se hrad dostal do podoby,
kterou nám dnes kdekdo závidí.
Jeho dlouhodobá dobrovolná a ne-
zištná činnost pro záchranu, ob-
novu a propagaci státního hradu
Vízmburk neunikla pozornosti Krá-
lovéhradeckého kraje. Ve středu
16. června 2021 mu byla udělena
prestižní Cena Rady Královéhra-
deckého kraje za příkladnou reali-
zaci obnovy architektonického
dědictví v Královéhradeckém kraji.

Rok 2021 lze nazvat i rokem
zdražování. Ceny vyskočily nejvíce
za posledních 13 let a v průměru se
zvedly o 6 %, u potravin o 8 %. Tak
například máslo se dalo ještě na jaře
sehnat za 22 Kč, jeho nejnižší cena
v prosinci už byla 45 Kč. Nejvíce
však, a to ve velice krátké době,
vzrostly ceny elektřiny a plynu.
Cena elektřiny na burze meziročně
vzrostla o 300 %, zemní plyn do-
konce o 430 %. To nevyhnutelně

Dřevěná lávka projde rozsáhlou opravou a bude přemístěna

(dokončení na následující straně)
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vedlo k pádu některých dodavatel-
ských společností a týkalo se to
zhruba milionu odběrných míst.
Největší dodavatelská společnost,
která ukončila svoji činnost, byla
Bohemia Energy. V loňském roce
prudce vzrostly i ceny nemovitostí,
stavebních materiálů i automobilů.
Dá se předpokládat, že růst cen se
nezastaví ani v letošním roce.

Hospodaření státu loni skončilo
s rekordním schodkem 419,7 mili-
ardy korun. Tento výsledek státního
rozpočtu byl ovlivněn dopady pan-
demie koronaviru a doprovodnými
podpůrnými opatřeními. I přes
tento rekordní schodek se státu po-
dařilo zachovat daňové příjmy stát-
ního rozpočtu zhruba na úrovni
roku 2020. Tyto daňové příjmy
tvoří základní zdroj příjmů pro
obce a města. Jejich příjem se tak
nesnížil, a proto mohly realizovat
svoje záměry. Naší obci se v loň-
ském roce podařilo zrealizovat vše,
co jsme si naplánovali. O tom se
dočtete jinde. Celkem bylo na tyto
akce vynaloženo z obecního roz-
počtu 7.700.000 Kč.

Závěrem mi dovolte, abych Vám
všem popřál především pevné
zdraví a hodně sil při zdolávání
překážek, které nám letošní rok ur-
čitě postaví do cesty. Věřím však, že
kromě překážek se dočkáme i něja-
kých optimistických zpráv a že už
konečně uvidíme světélko na konci
tunelu.

Ing. Pavel Dvořáček

AKCE REALIZOVANÉ V ROCE 2021
(pokračování z předchozí strany)

Nová kanalizace ke stavebním parcelám začínala před obecním úřadem

Budování nové kanalizace za obecním úřadem

Zpevnění svahu po obou stranách mostu pískovcovou dlažbou do betonu

Čištění krajnice podél panelové komunikace



1. Oprava betonového mostu ve Vsi
• Oprava mostu byla zahájena již

v roce 2020 a v roce 2021 byla do-
končena. S dodavatelskou firmou
M-Stav CZ s.r.o., Pardubice je veden
spor a věc není po právní stránce do-
posud dořešena.

V roce 2021 bylo provedeno:
• sanace nosné konstrukce a spodní

stavby
Dodavatel stavby: M-Stav CZ s.r.o., Par-
dubice

• oprava a nátěr chodníku s posypem,
nátěr říms, oprava dilatačních spár,
odvodnění kaluží

Dodavatel prací: ČÁP CZ s.r.o., Praha -
Smíchov
Celkové náklady: 163.200 Kč

• zpevnění svahu po obou stranách
mostu pískovcovou dlažbou do be-
tonu včetně hydrofobního nátěru

Dodavatel prací: STRKO Trutnov s.r.o.
Celkové náklady: 383.000 Kč

2. Štěrková komunikace a kanalizace ke
stavebním parcelám za obecním úřa-
dem

• nová štěrková komunikace s provoz-
ním prostranstvím v celkové délce
101 m

• jednotná kanalizace DN 250 s přípoj-
kami ke stavebním pozemkům a s ka-
nalizačními šachtami v délce 96,5 m

Celkové náklady: 1.640.150 Kč
Dodavatel prací: Špelda s.r.o., Říkov 

3. Cyklostezka most - stadion
• nová asfaltová cyklostezka vedoucí

od dřevěné lávky podél pravého
břehu řeky Úpy ke stadionu Sparty
Úpice, délka 468,9 m, šířka 3,0 m,
asfaltový povrch

Celkové náklady 3.177.334 Kč
Z toho dotace z MMR ČR 3.150.000 Kč
– bude vyplacena v roce 2022
Dodavatel stavby: STRABAG a.s., Praha

4. Nové stání pro kontejnery u Soukupů
• u Soukupů, nedaleko dřevěné lávky

bylo vybudováno nové stání pro kon-
tejnery na tříděný odpad, v roce 2022
bude jedna část zastřešena

Celkové náklady: 180.000 Kč
Dodavatel prací: Jiří Zelinka, Havlovice

5. Oprava kanalizace vedle obecního
úřadu

• původní betonová kanalizace ústící
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...AKCE REALIZOVANÉ V ROCE 2021

Nová štěrková komunikace ke stavebním parcelám za obecním úřadem

Po skrývce bylo podloží zhutněno

UV rukávem byla vyvložkována kanalizace vedle obecního úřadu (dokončení na následující straně)



do řeky Úpy a vedoucí pod hlavní sil-
nicí II/304 a podél budovy obecního
úřadu v délce 32 m byla vyvložko-
vána UV rukávem o tl. 3,7 mm

Celkové náklady: 189.500 Kč
Dodavatel prací: Gvoždík s.r.o., Karlovy
Vary

6. Úpravy tlakové stanice Popluž
• stavba z roku 1985, která je součástí

obecního vodovodu, prošla celkovou
stavební i technologickou úpravou

Celkové náklady: 450.000 Kč
Dodavatelské firmy: DISA s.r.o., Brno,
Petr Havlas, Velké Svatoňovice, REST
TU s.r.o., Trutnov, KRAND okna s.r.o.,
Rtyně v Podkrkonoší
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Výměna oken a vchodových dveří v obecních garážích naproti škole

...AKCE REALIZOVANÉ V ROCE 2021
(pokračování z předchozí strany)

• vybudování asfaltové komuni-
kace ke stavebním pozemkům za
obecním úřadem 

• zpracování projektové dokumen-
tace k přemístění dřevěné lávky
na horním konci obce a na vý-
stavbu nového betonového mo-
stu v její blízkosti

• zahájení výstavby nového beto-
nového mostu vedle dřevěné
lávky

• zajištění terénních úprav cyklos-
tezky od dřevěné lávky ke stadi-
onu Sparty Úpice

• vybudování vodovodních přípo-
jek k novým stavebním pozem-
kům za obecním úřadem

• zpracování projektové dokumen-
tace na stavební úpravy bývalé
prodejny č.p. 61

• drobné stavební úpravy vodo-
jemu na Králově kopci

• vybudování zastřešeného stání
vedle hasičské zbrojnice

• zastřešení nového stání pro kon-
tejnery na tříděný odpad u Sou-
kupů

NĚKTERÉ
PLÁNOVANÉ AKCE
V ROCE 2022

9. Hydrogeologický průzkumný vrt
HVH - 2

• v roce 2019 byl na Králově kopci
v těsné blízkosti obecního vodojemu
vyhlouben hydrogeologický prů-
zkumný vrt pro ověření možnosti
posílení zdroje pitné vody obecního
vodovodu

• v roce 2020 byla zpracována projek-
tová dokumentace pro novou vrta-
nou studnu

• v roce 2021 byl vedle původního prů-
zkumného vrtu vyhlouben hydro-
geologický průzkumný vrt HVH-2.
Ten byl osazen ponorným čerpadlem,
od kterého vede potrubí do vodojemu 

Celkové náklady: 883.940 Kč 
Z toho dotace SFŽP ČR: 620.000 Kč
Dodavatel prací: Stavební geologie-geo-
průzkum, spol. s r.o., České Budějovice

10. Oprava střechy kulturního domu
• stávající krytina z asfaltových pásů

byla odseparována a nahrazena
novou střešní hydroizolací z měkče-
ného PVC, střecha byla přiteple-
na izolací z polystyrenu EPS 100
v tloušťce 2x80 mm

Celkové náklady: 261.000 Kč 
Dodavatel prací: REST TU s.r.o., Trutnov

11. Kulturní dům – úprava požárního
vodovodu

• rozvod potrubí požárního vodovodu,
který prochází celým suterénem kul-
turního domu, byl z důvodu dožití
vyměněn

Celkové náklady: 79.000 Kč
Dodavatel prací: Jan Štěpánek, Markou-
šovice

Tlaková nádrž a čerpadlo byly po 36 le-
tech vyměněny

7. Úpravy zámečnické dílny  
• zámečnická dílna, která je umístěna

v obecních garážích naproti škole,
prošla po 35 letech modernizací. Pro-
vedeno: osazení výsuvných garážo-
vých vrat, výměna vchodových dveří
a oken, instalován elektrokotel a nové
radiátory, úprava elektroinstalace
a osazení nových svítidel, nátěr pod-
lahy a vymalování celého objektu

Celkové náklady: 332.600 Kč

8. Mosty na Hořejším konci obce
• pro dřevěnou zastřešenou lávku byl

proveden stavebně mykologický prů-
zkum a statický výpočet zatížitelnosti
mostu, území bylo podrobně geode-
ticky zaměřeno a byla vyhotovena
vizualizace budoucího uspořádání
mostů

Celkové náklady: 140.000 Kč
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Tlaková stanice je nedílnou součástí
staveb a zařízení, které společně tvoří
obecní vodovod. Byla vybudována
v roce 1985 a jejím vlastníkem a provo-
zovatelem je naše obec. Slouží pro
zásobování 16 rodinných domů a re-
kreačních objektů pitnou vodou. Pod-
zemní část tvoří betonová monoli-
tická jímka o objemu 25 m3, do které
gravitačně přitéká voda z obecního
vodovodu. V nadzemní části je umís-
těno zařízení, které automaticky zvyšuje
tlak v potrubí na 5 bar tak, aby okolní
výše položená zástavba mohla být ply-
nule zásobována pitnou vodou. V 90. le-
tech bylo z tlakové stanice dokonce
položeno PE potrubí v délce téměř
800 metrů, které je ukončeno v čerpací
stanici na Podhradí. Vydatnost prame-
nišť zdejšího skupinového vodovodu
v letních měsících klesá, a tak propoje-
ní s obecním vodovodem umožňuje
v případě potřeby zajištění náhrad-
ního zásobování pitnou vodou pro ce-
lou oblast.

Původním vybavením stanice byla
tlaková nádrž a čerpadlo. O chod sta-
nice se svědomitě staral od roku 1985
do roku 2021 pan Jiří Kult. Technický
pokrok se nezastavil ani v této oblasti,
a tak bylo rozhodnuto, že stanice
bude vybavena moderním bezúdržbo-
vým zařízením. Současné vybavení
automatické tlakové stanice tvoří dvě
celonerezová vertikální vícestupňová
čerpadla typu 3SVH11F011T. Čerpadla
jsou přes řídicí jednotku připojena tak,
aby se pravidelně střídala, aby se při
vyšší spotřebě automaticky kaskádně
připojilo druhé čerpadlo a aby v pří-
padě poruchy byl automatický záskok.
Součástí zařízení je GSM modul Jablo-
tron s baterií, který do jednoho nebo
více telefonů automaticky přenáší infor-
mace týkající se poruchy obou čerpadel,
výpadku napájení nebo ztráty tlaku na
výstupu ze stanice.

V tlakové stanici nedošlo jen k vý-
měně technologického zařízení. Byla
opravena střecha, na kterou byla polo-
žena PVC fólie, bylo vyměněno plecho-
vání i okapy. Dále byly vyměněny
vchodové dveře a okna, byly opraveny
vnitřní omítky, byla provedena výměna
elektroinstalace, budova má novou
fasádu. Nakonec byl položen okapový
chodník a provedeny terénní úpra-
vy. Celkové náklady na výměnu tech-
nologie a na stavební úpravy byly
450.000 Kč.

Ing. Pavel Dvořáček

Dvě nová celonerezová vertikální vícestupňová čerpadla

Původní podoba stanice

Tlaková stanice po celkové rekonstrukci

TLAKOVÁ STANICE POPLUŽ



Takto zněl název projektu, jehož
cílem bylo zajištění nového zdroje pitné
vody pro obec pro případ poklesu vy-
datnosti stávajícího vodního zdroje.
První krok k tomu, aby byl projekt
úspěšný, byl učiněn už v prosinci 2019.
Tehdy, po získání všech potřebných po-
volení, byl nedaleko vodojemu na Krá-
lově kopci vyhlouben průzkumný hy-
drogeologický vrt. Byl hluboký 80 metrů.
V hloubce okolo 40 m byl zastižen vý-
razný přítok vody. Z následných čer-
pacích zkoušek vyplynulo, že se jedná
o zvodnělý kolektor podzemní vody,
který umožňuje trvalý odběr vody
z vrtu dosahující minimálně 1 l/s. Toto
množství odpovídá zhruba polovině
průměrné současné denní spotřeby celé
obce. V laboratořích byla prověřena
i její kvalita. Z provedených analýz vy-
plynulo, že u všech sledovaných fyzikál-
ních, chemických, mikrobiologických
i biologických parametrů splňuje voda
limity pro pitnou vodu stanovené Vy-
hláškou č. 252/2004 Sb. 

Těchto velmi optimistických a naděj-
ných výsledků z průzkumného vrtu
bylo využito v přípravě našeho projektu.
5 metrů od něj byl navržen nový vrt
HVH-2. Jeho průměr už byl větší
(254 mm) tak, aby se už dal, v případě
dobrých výsledků, osadit ponorným
čerpadlem. Vrtné a vystrojovací práce
byly realizovány vybraným dodavate-
lem (Stavební geologie – geoprůzkum
České Budějovice, spol. s r.o.) ve dnech
20.–23. 4. 2021. Vrt byl hlouben techno-
logií bezjádrového rotačně příklepo-
vého vrtání ponorným kladivem se
vzduchovým výplachem. Jeho konečná
hloubka byla 90 metrů. Vrt byl vystrojen

tlakovým PVC potrubím 160 mm. Pro-
stor mezi výstrojí a stěnou vrtu byl vy-
plněn vodárenským kačírkem frakce
4/8 mm. Vrt HVH-2 potvrdil zjištěné
skutečnosti hydrogeologického prů-
zkumného vrtu z roku 2019. I zde byl
zjištěn kolektor podzemní vody, a to
v hloubce cca 43–54 metrů pod terénem.

Po vyhodnocení hydrodynamických
zkoušek bylo prokázáno, že vrt umož-
ňuje dlouhodobě jímat podzemní vodu
v  množství minimálně 1,0 l/s. Z vý-
sledků laboratorních analýz vyplývá, že
kvalita podzemní vody z vrtu splňuje ve
všech parametrech limity pro pitnou
vodu dle Vyhlášky č. 252/2004 Sb. Po
potvrzení výše uvedených parametrů
bylo rozhodnuto, že do vrtu bude spuš-
těno ponorné čerpadlo značky Calpeda.
Do ústí vrtu byla usazena podzemní be-
tonová armaturní komora a z ní nata-
ženo vodovodní PE potrubí o průměru
50 mm až do nedalekého vodojemu.
Průtok potrubím je ve vodojemu za-
znamenáván na vodoměr. Aby bylo celé
zařízení udržováno v provozuschop-
ném stavu, dochází 1x týdně automa-
ticky k sepnutí čerpadla na dobu jedné
hodiny a k napouštění vody do vodo-
jemu. Celá stavba byla na základě po-
volení Městského úřadu v Trutnově
uvedena do zkušebního provozu a v le-
tošním roce bude zkolaudována. Cel-
kové náklady na stavbu byly 883.940 Kč,
z toho částka ve výši 620.000 Kč byla
uhrazena z dotace, získané ze Státního
fondu životního prostředí ČR. Realizací
této stavby má naše obec zajištěn velmi

vydatný zdroj kvalitní pitné vody.
V současné době se jedná pouze o zá-
ložní zdroj, neboť stávající vydatnost
pramenních jímek více jak dvojnásobně
překračuje potřeby naší obce. Záložní
zdroj lze využít při mimořádných udá-
lostech nebo při obdobích dlouhotrva-
jícího sucha. Ing. Pavel Dvořáček
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VODOVOD HAVLOVICE – POSÍLENÍ VODNÍCH ZDROJŮ

Vrtné a vystrojovací práce byly realizovány ve dnech 20.–23. 4. 2021

Ponorné kladivo, kterým byl vyhlouben
vrt u vodojemu

Rozbory pitné vody provádí dle pro-
vozního řádu Zdravotní ústav se sídlem
v Ústí nad Labem, pracoviště Trutnov.
Podrobné výsledky jsou k dispozici na
webových stránkách obce nebo na obec-
ním úřadě. Nejčastější dotaz z řad na-
šich občanů se týká tvrdosti vody.

Tvrdostí vody se rozumí koncentrace
všech vícemocných kationtů kovů alka-
lických zemin, v podstatě se jedná o su-
mu vápníku a hořčíku. Nejčastěji se
uvádí v mmol/litr. Tvrdost vody v obec-
ním vodovodu se pohybuje okolo
2,56 mmol/l. To znamená, že naše voda
je tvrdá.

Tabulka tvrdosti vody v mmol/litr
velmi tvrdá > 3,76
tvrdá 2,51 – 3,75
středně tvrdá 1,26 – 2,5
měkká 0,7 – 1,25
velmi měkká < 0,5

OBECNÍ VODOVOD
– ROZBORY VODY
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KVALITA OVZDUŠÍ V OBCI

Naše obec patří mezi málo obcí
v rámci celé republiky, které mohou
kvalitu svého ovzduší doložit výsledky
dlouhodobého měření, a to hned dva-
krát. První měření provedl Státní zdra-
votní ústav Praha v době od září 2002
do září 2003. Tehdy se jednalo o staci-
onární měřicí stanici STAMA. Ta v obci
zjišťovala hodnoty oxidu siřičitého, pra-
chu, oxidu dusíku a vybraných poly-
cyklických aromatických uhlovodíků
(PAU). Druhé měření zajistil Český hy-
drometeorologický ústav Praha (ČHMÚ).
V obci byl umístěn vzorkovač Leckel
SEQ, který od 1. ledna 2020 do 1. ledna
2021 nepřetržitě 24 hodin denně měřil
rychlost a směr větru, 24hodinové kon-
centrace benzo[a]pyrenu a suspendo-
vané částice PM 10 (mikroprach, který
dusí a způsobuje dýchací potíže).
Benzo[a]pyren je legislativním zástup-

cem polycyklických aromatických uhlo-
vodíků (PAU). Přírodní hladina ben-
zo[a]pyrenu je téměř nulová. Je pro-
duktem nedokonalého spalování při
teplotách zhruba 300 až 600 °C. Proto
jeho nejvýznamnějším zdrojem (97,3 %)
je spalování pevných paliv v kotlích
nižších výkonů, které slouží především
k vytápění domácností. Bylo proká-
záno, že benzo[a]pyren má karcino-
genní účinky.

Měření v roce 2002–2003 prokázalo,
že ovzduší v Havlovicích je v zimních
měsících silně znečištěno. Nejvýrazněji
se to projevilo v době inverze, kdy ustal
pohyb vzdušných mas. To byla naše
údolní vesnice podél řeky Úpy jako pod
pokličkou. Kromě zvýšených hodnot
prachu a oxidu siřičitého byly naměřeny
zejména vysoké hodnoty polycyklic-
kých aromatických uhlovodíků (PAU).
V té době byly hodnoty PAU v naší ves-
nici vyšší než v některých, tehdy špina-
vých, znečištěných městech. Přitom
jsme si za znečištění mohli sami. Spalo-
vali jsme nekvalitní (ale zato levné!!)
uhlí v nekvalitních kotlích. Ale přede-
vším jsme spalovali veliké množství do-
movního odpadu, který se dal vytřídit.
Od té doby ušla naše vesnice dlouhý kus
cesty a změnilo se toho opravdu mnoho.
Nejvíce se, z mého pohledu, změnilo sa-
motné myšlení lidí. Naprostá většina
občanů pochopila, že kvalitní a zdravé
ovzduší je prioritou číslo 1. Lidé se
především naučili odpad třídit. V obci
je dnes již 7 sběrných míst s nádoba-
mi na tříděný odpad. Dále v obci vý-
razně ubylo starých nevyhovujících
kotlů na pevná paliva. Byly nahrazeny,
a to i díky Kotlíkové dotaci, novými
zplynujícími kotli na uhlí nebo na pe-
letky a především tepelnými čerpadly.
Spousta domů přešla na vytápění dře-
vem. Výměnu starých kotlů finančně
podporuje i naše obec. Z rozhodnutí
rady obce obdrží každý úspěšný žada-
tel v Kotlíkové dotaci od obce částku
5.000 Kč. Jedná se o dar za přispění ke
zlepšení kvality ovzduší. Ten je vyplá-
cen od roku 2019 a již ho získalo 17 ža-
datelů.

Velmi netrpělivě jsme očekávali vý-
sledky měření z roku 2020, tedy po ně-
jakých 17 letech od posledního měření.
Obdrželi jsme je v polovině roku 2021.
V případě hodnot koncentrací suspen-
dovaných částic PM 10 byla situace pří-
znivá. Bylo naměřeno, že v letních
měsících hodnota PM 10 klesá až k nule
a v zimních měsících  ani v jednom pří-

padě nedošlo k překročení hodnoty
denního imisního limitu(50 μg/m3).

V případě karcinogenního benzo[a]-
pyrenu už výsledky měření tak příznivé
nebyly. V letních měsících byly hodnoty
téměř nulové, zatímco v topném období
už překračovaly imisní limity. Tím bylo
jasně prokázáno, že benzo[a]pyren se
dostává do ovzduší z našich lokálních
topenišť. Roční průměrná koncentrace
benzo[a]pyrenu v Havlovicích (2,2 ng.m-3)
překročila imisní limit (1,0 ng.m-3) více
než dvojnásobně. Pokud srovnáme ty-
to hodnoty s výsledky měření z let
2002–2003, docházíme k závěru, že
kvalita ovzduší se v obci podstatně zlep-
šila, nicméně překročení imisních li-
mitů při měření v roce 2020 je alar-
mující. Opět se musíme zamyslet nad
tím, co v kotlích spalujeme a zejména
v jakých kotlích. Platná legislativa by
nám v tom měla pomoci. Od září
2022 budou moci být dle zákona o ochra-
ně ovzduší v provozu pouze  kotle  na
tuhá paliva, které splňují minimálně
3.  emisní třídu, zpravidla se jedná
o kotle s datem výroby po roce 2000.
Tomu, kdo zákaz poruší, hrozí pokuta
až do výše 50 tisíc korun. Nadále žá-
dáme spoluobčany, aby nespalovali do-
movní odpad. Co jde vytřídit, odneste
do kontejnerů na tříděný odpad. Tří-
díme plasty, sklo, papír, kovy, textil,
obuv, jedlé a rostlinné oleje. V žádném
případě nespalujte ani v kotlích ani na
otevřeném ohništi na zahradě starý
nábytek, natřená prkna nebo chemic-
ky ošetřené dřevo nebo dokonce listí
a trávu. Kvalita ovzduší by měla být věcí
nás všech. Věřím, že se nám ho společně
podaří zlepšit.

Ing. Pavel Dvořáček

Vedle školy byl umístěn vzorkovač Leckel
SEQ

Na území obce Havlovice je spalo-
vání listí a trávy zakázáno!!! Tento
odpad lze kompostovat nebo vám ho
za úplatu odveze obecní úřad nebo
Technické služby Úpice. Při porušení
tohoto zákazu bude postupováno dle
zákona o přestupcích. Věříme, že
čisté ovzduší je věcí nás všech a že
si ho nebudeme záměrně znečiš-
ťovat.

SPALOVÁNÍ TRÁVY
A LISTÍ



V loňském roce byla vybudována
další část asfaltové cyklostezky, která se
stane spojnicí mezi naší obcí a městem
Úpicí. Je vedena po pravém břehu řeky
Úpy v délce 469 m a šíři 3 m. V celé
délce jsou sloupy veřejného osvětlení.
Naše cyklostezka bude navazovat v Úpi-
ci u čistírny odpadních vod na cyklo-
stezku, kterou připravuje město Úpice.
Ta povede přes stadion Sparty Úpice
a za tenisovými kurty bude napojena na
hlavní silnici II/304. Cyklostezka by
měla být vybudována v letošním roce.
Začátek naší cyklostezky je u dřevěné
lávky. Stavbu provedla firma Strabag
a.s., která se s cenou 3.177.334 Kč stala
vítězem výběrového řízení. Stavební
práce byly provedeny ve vzorné kvalitě.
V letošním roce zbývá dokončit vodo-
rovné dopravní značení, drobné terénní
úpravy a osetí travním semenem.

Na tuto akci se nám podařilo získat
dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj
ČR prostřednictvím Místní akční sku-
piny Království – Jestřebí hory, o.p.s., ve
výši 3.150.382 Kč. Z této dotace budou
částečně hrazeny i náklady na zpraco-
vání projektové dokumentace a na sta-
vební dozor. Ing. Pavel Dvořáček
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CYKLOSTEZKA DŘEVĚNÁ LÁVKA – STADION ÚPICE

Cyklostezka vede podél pravého břehu řeky Úpy

Začátek cyklostezky je u dřevěné lávky

Tudy povede cyklostezka ke stadionu Sparty Úpice

OBECNÍ ÚŘAD HAVLOVICE

starosta
ing. Pavel Dvořáček
telefon: 499 784 061, 603 558 845
e-mail: starosta@havlovice.cz

účetní
ing. Tomáš Papež
telefon: 499 784 062
e-mail: ucetni@havlovice.cz

referentka
Zuzana Šímová
telefon: 499 784 062
e-mail: referentka@havlovice.cz

webové stránky: www.havlovice.cz

Po 8.00–12.00 / 12.30–17.00 hodin
St 8.00–12.00 / 12.30–17.00 hodin

ÚŘEDNÍ HODINY
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V loňském vydání Havlovických
novin jsem podrobně popisoval situaci
kolem zastřešené dřevěné lávky přes
řeku Úpu. Její současný stav je havarijní
a neustále se zhoršuje. Jedná se o zapsa-
nou kulturní památku, na kterou jsme
patřičně hrdí a kterou chceme uchránit
pro další generace. K její záchraně ale
vede jediná cesta. A to co nejrychlejší
ukončení jízdy motorových vozidel po
mostě. Tímto směrem jsme se také vy-
dali. Připravujeme projekt na stavbu
nového mostu. V loňském roce pro-
běhlo mnoho jednání jak s dotčenými
orgány, které se budou ke stavbě v rámci
stavebního povolení vyjadřovat, ze-
jména pak Povodí Labe s.p., tak s vlast-
ními projektanty. Ze všech vyplynula
nejrůznější opatření a doporučení, která
se postupně zapracovávala do studie.
Z toho vznikla vizualizace, kterou Vám
předkládáme. Cílem projektu je vybu-
dování pěkného betonového mostu,
který by co nejlépe zapadl do zdejšího
místa. Minimální nosnost mostu bude
60 tun, tak aby plně vyhovoval průjezdu
všech vozidel integrovaného záchran-
ného systému. Ty budou mít ve vjezdu
na most výjimku. Pro ostatní vozidla
bude vjezd váhově omezen do 10 tun.
To především proto, že navazující ko-
munikace na levém břehu nemají tako-
vou konstrukci, aby po nich mohla
jezdit těžká vozidla. Most bude dvou-
proudový s průjezdnou šířkou 6,5 me-
trů a s jednostranným osvětleným chod-
níkem. Most bude umístěn zhruba
4 metry od stávající dřevěné lávky níže
po proudu řeky. Ta bude sloužit, pokud
to technologie stavby dovolí, jako pro-
vizorní přemostění. Ale pouze pro pěší
a cyklisty. Veškerý provoz motorových

vozidel po ní bude zakázán. V průběhu
stavby bude dřevěná lávka jeřábem pře-
místěna na vedlejší manipulační plochu.
Zde bude opravena a pak přemístěna na
nové místo, asi 40 metrů výše proti
proudu řeky. Stane se součástí cyklo-
stezky, která byla v loňském roce vybu-
dována. Její poslední úsek bude výškově
i stranově upraven tak, aby nájezd na
nově umístěnou lávku z ní byl plynulý.
Předpokládáme, že do konce února le-
tošního roku bude dokončen projekt na
celou stavbu (nový betonový most
včetně příjezdové komunikace, oprava
a přemístění dřevěné lávky, úprava cy-
klostezky). Do poloviny dubna bude vy-
brán dodavatel stavby a během letních
měsíců bude stavba zahájena. Se zahá-
jením stavby bude definitivně ukončen
průjezd všech motorových vozidel po
dřevěné lávce. Tento termín bude včas
zveřejněn na webových stránkách obce
a v obecním rozhlase. S dokončením
celé stavby počítáme v listopadu 2023.
Bude se jednat o poměrně složitou
stavbu, která bude rozhodně patřit
mezi finančně nejnákladnější v novo-
dobých dějinách naší obce. Celkové
náklady jsou prozatím odhadovány
na 35.000.000 Kč. Přesnější údaje nám
poskytne až výsledek výběrového říze-
ní. Tento náš projekt našel podporu
i v Zastupitelstvu Královéhradeckého
kraje, které nám schválilo individuální
dotaci ve výši 7.000.000 Kč. Zastupitel-
stvo naší obce schválilo přijetí úvěru ve
výši 15.000.000 Kč. Zbylá část bude fi-
nancována z rozpočtu obce. Věřím, že
se celou stavbu podaří zdárně dokončit
a že se stane dominantou této části
obce.

Ing. Pavel Dvořáček

DŘEVĚNÁ LÁVKA A NOVÝ MOST

Vizualizace budoucího uspořádání mostů u dřevěné lávky

Na Obecním úřadě v Havlovicích byla
od prosince 2009 zprovozněna nová
služba pro občany. Byl zde spuštěn pro-
voz terminálu Czech POINT (Český Po-
dací Ověřovací Informační Národní
Terminál). 
Můžete zde získat ověřené výstupy z in-
formačních systémů veřejné správy
(ISVS), a to z:

Katastru nemovitostí – výpis listu vlast-
nictví,

Obchodního rejstříku – úplný výpis
nebo výpis platných údajů k aktuálnímu
dni

Živnostenského rejstříku

Rejstříku trestů

Výpis z bodového hodnocení řidiče

Služba Czech POINT není určená k na-
hlížení do registrů, ale pouze k vysta-
vení ověřeného výstupu z příslušného
registru. Tento ověřený výstup se stává
veřejnou listinou. Před jeho zhotovením
je žadatel seznámen s počtem stran vý-
pisu a s jeho cenou. Po zaplacení mu
bude výpis vydán. Součástí výpisu je
„ověřovací doložka“, která z něho činí
veřejnou listinu. 

POPLATEK

Platba probíhá v hotovosti na pracovišti
Czech POINT. Za vydání ověřeného vý-
stupu z informačního systému veřejné
správy se vybírá správní poplatek takto:

* Registr živnostenského podnikání
15 Kč za každou i započatou stránku

* Obchodní rejstřík
100,– Kč za první stranu a 50,– Kč za
další i započatou stranu

* Katastr nemovitostí
100,– Kč za první stranu a 50,– Kč za
další i započatou stranu

* Rejstřík trestů
50,– Kč za přijetí žádosti o vydání vý-
pisu z evidence

* Výpis z bodového hodnocení řidiče
100,– Kč za první stranu a 50,– Kč za
další i započatou stranu 

CZECH POINT
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NAKLÁDÁNÍ S ODPADY V OBCI

V obci je zaveden paušální poplatek za
odvoz a likvidaci domovního odpadu.
Jeho výše je pro rok 2022 stanovena na
550,– Kč/osobu/rok

– poplatek za odvoz platí každá fyzická
osoba, která má na území obce trvalý
pobyt

– za objekt, sloužící k rekreaci (chata,
chalupa), kde není hlášena k trvalému
pobytu žádná osoba, se platí poplatek
odpovídající výši poplatku za jednu
osobu

– pokud dojde k jakékoliv změně roz-
hodné pro výpočet poplatku (naro-
zení, úmrtí, odhlášení nebo přihlášení
trvalého pobytu, prodej objektu), je
každý povinen tuto skutečnost nahlá-
sit do 30 dnů na obecní úřad

– od poplatku jsou osvobozené pouze
osoby, které mají na území obce trvalý
pobyt a které písemně prokážou, že se
déle než 10 měsíců nepřetržitě zdržují
mimo obec

– poplatek je každý povinen uhradit
nejpozději do 28. 2. příslušného ro-
ku, nezaplacený poplatek bude vymě-
řen platebním výměrem, může být
navýšen až o 50 % a lze ho vymáhat
do 3 let, kdy poplatková povinnost
vznikla.

I v roce 2022 bude domovní odpad
odvážet firma Transport Trutnov. Svo-
zovým dnem je úterý. Odpad je odvá-
žen celoročně 1x za dva týdny. Firma
Transport Trutnov odváží pouze do-
movní odpad uložený ve vlastních
popelnicích nebo v igelitových pytlích
dodaných svozovou firmou. Ty koupíte
na Obecním úřadě v Havlovicích za
10,– Kč/ks. Do míst, která jsou obtížně
přístupná hlavně v zimě, byly umístěny
velkoobjemové kontejnery (Kobylinec,
Podhradí – Vlachovi, Svobodné).

TŘÍDĚNÝ ODPAD
(SKLO, PLASTY, PAPÍR)

Tříděný odpad odváží také firma
Transport Trutnov. V obci je rozmístěno
na 7 místech 40 kusů kontejnerů. Z toho
6 ks na sklo, 14 ks na papír, 19 ks na
plasty a 1 ks na jedlé tuky a oleje. Plasty
jsou odváženy 1x týdně vždy v pondělí,
papír 1x týdně vždy ve čtvrtek, sklo
a oleje podle potřeby.

Zaráží nás přístup některých ob-
čanů, kteří si z prostoru kolem kontej-
nerů dělají černou skládku. Vyhodí tam
to, co se jim doma nehodí, ale hlavně
to, co do kontejnerů vůbec nepatří.

(pokračování na následující straně)

Skládka na štěpkování za rybníkem Jindra

Nedaleko dřevěné lávky vzniklo nové stanoviště pro kontejnery na tříděný odpad

V loňském roce bylo odvezeno 6 kontejnerů objemného odpadu
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Objevují se tam pneumatiky, stará umy-
vadla, linoleum…. Co k tomu dodat!!!!

Od 1. 1. 2014 se naše obec zapojila do
celorepublikového systému Autorizované
obalové společnosti EKO-KOM a.s. Ta
buduje pro firmy, obce a města efektní sy-
stém odděleného sběru využitelných slo-
žek komunálních a obalových odpadů.
Po vytřídění zajišťuje, aby byly využity
jako druhotná surovina nebo případně
jako zdroj energie. Tím vznikají finanční
prostředky, které jsou zpětně převáděny
obcím a městům zapojeným do tohoto
systému. Čím více odpadů obec vytřídí,
tím více peněz získá. Tímto apelujeme na
naše občany, třiďte odpad, ušetříte naše
obecní prostředky. Za loňský rok jsme od
společnosti EKO-KOM a.s. takto získali
173.400,– Kč. Tím byly pokryty náklady
vynaložené na sběr a odvoz tříděného
odpadu a i objemného a nebezpečného.

NEBEZPEČNÝ ODPAD
Odvoz nebezpečného odpadu zajiš-

ťuje také firma Transport Trutnov. Ve
stanovený den, který bude vyhlášen
obecním rozhlasem a vyvěšen na webo-
vých stránkách obce, bude před kulturní
dům přistaven kontejner, kam mohou
občané zdarma ukládat nebezpečný
odpad (autobaterie, plechovky od ba-
rev, zářivky, monočlánky, léky, ale také
i pneumatiky…). Odvoz bude proveden
1x ročně vždy v dubnu až v květnu.
V roce 2021 činily náklady na odvoz
a uložení odpadu 10.500,– Kč.

LIKVIDACE ELEKTROZAŘÍZENÍ
Nepotřebná elektrozařízení jsou v naší

obci rovněž likvidována ve spolupráci
s firmou Transport Trutnov. Ta přistaví
u kulturního domu kontejner, kam
mohou občané zdarma odkládat tele-
vize, ledničky, pračky, elektrické spo-
ráky, mikrovlnné trouby, vysavače a dal-
ší podobná elektrozařízení. Odvoz bude
proveden 1x ročně vždy v dubnu až
v květnu. Termín bude vyhlášen obec-
ním rozhlasem a vyvěšen na webových
stránkách obce.

DROBNÁ ELEKTROZAŘÍZENÍ
Naše obec podepsala smlouvu se

společností ASEKOL, s.r.o., na základě
které byla v budově obecního úřadu
umístěna sběrná nádoba E-Box. Sem
můžete zdarma odkládat drobná elek-
trozařízení (kalkulačky, počítačové my-
ši, klávesnice, MP3 přehrávače, kamery,
fotoaparáty, telefony, DVD přehrá-

...NAKLÁDÁNÍ S ODPADY V OBCI

(pokračování z předchozí strany) vače…). Na nádobě je umístěn i speci-
ální nástavec na baterie. V roce 2016
společnost ASEKOL, s.r.o. zdarma do-
dala naší obci tzv. červený kontejner
o objemu 2,15 m3. Ten je umístěn za
kulturním domem. Jeho vhazovací
otvor je 40x50 cm a mohou se tam
odkládat elektrozařízení typu rádia,
drobná počítačová vybavení, telefony,
elektrické hračky a podobně.

Obě nádoby společnost ASEKOL, s.r.o.
na požádání zdarma vyprazdňuje.

TEXTIL, ODĚV, OBUV, HRAČKY
Na sběr textilu, oděvů, obuvi a hra-

ček má naše obec podepsanou smlouvu
s firmou TextilEco a.s. Ta umístila jeden
svůj kontejner za kulturní dům a druhý
k Soukupom nedaleko dřevěné lávky.
Sem můžete tento druh odpadu ukládat.
Kontejnery jsou pravidelně vyprazdňo-
vány. Textil, oděvy a obuv jsou odvá-
ženy na třídicí linku a odtud putují
k dalšímu využití neziskovým a chari-
tativním organizacím jako jsou např.
ADRA, Středisko SOS pro vzájemnou
pomoc občanům či CHARITA Nový
Jičín. Za to, že obec umožnila umístit
firmě TextilEco a.s. na své území tyto
kontejnery, získáme odměnu ve výši
2000,– Kč/rok.

BIOODPAD  
Již v roce 2013 byl rozsah služeb,

které zajišťuje náš obecní úřad pro své
občany, rozšířen o svoz bioodpadu. Svoz
bioodpadu je prováděn po celé vege-
tační období, tj. od dubna až do listo-
padu. V loňském roce tuto službu
využilo více jak 120 domácností. A jak
svoz funguje?

Bioodpad se sváží uložený pouze
v  typizovaných velkoobjemových va-
cích, které si občané zakoupí na obec-
ním úřadě za 200,– Kč/ks. Bioodpad
uložený v jiných vacích nebude vyve-
zen!!!! Pokud někdo připraví k odvozu
více vaků než má zaplaceno, nebudou
mu vyvezeny!!!! Každý vak si jeho maji-
tel nesmazatelně označí popisným čís-
lem domu nebo evidenčním číslem
chaty tak, aby nemohlo dojít k záměně.
Jedná se o výrobek JUTY Dvůr Králové
nad Labem o rozměrech 80x80x80 cm
a nosnosti 750 kg. Naplněný vak si
každý umístí před dům nebo do míst,
kam staví popelnici k odvozu. Bioodpad
se bude i letos odvážet od počátku
dubna každý týden, vždy každé úterý
(mimo státní svátky) až do prvního
sněhu. Vak se po vysypání vrátí zpět

Informační tabule u skládky na štěpkování

k dalšímu použití. Cena na jeden rok je
500,– Kč/1 vak. Pokud se zájemce o tuto
službu přihlásí v průběhu roku (napří-
klad v srpnu), nebude mu tato částka
úměrně snížena.
Do vaků patří: čerstvě posekaná tráva,
drobné větvičky z keřů, listí, piliny, ho-
bliny, kůra.
Do vaků nepatří: zemina, kamení, cihly,
stavební materiál, sklo, plasty, plechovky,
zbytky masa a kostí, popel, velké větve
ze stromů.

Bioodpad je odvážen k dalšímu zpra-
cování do kompostárny firmy Transport
do Trutnova-Bohuslavic. Sem bylo
v loňském roce odvezeno 44,90 tun, za
které jsme zaplatili včetně dopravy
41.470,– Kč. Celkem za svoz a likvidaci
zeleného odpadu v obci bylo v roce 2021
zaplaceno 101.470,– Kč. Cena 500,– Kč
za jeden vak ročně skutečné náklady
zdaleka nepokryje.

Zájemci o tuto službu se mohou kdy-
koliv přihlásit na obecním úřadě. 

SKLÁDKA NA ŠTĚPKOVÁNÍ
Již více jak rok provozuje obec

skládku na štěpkování. Nachází se na
p.p.č.1022/2 za rybníkem Jindra při
cestě do Ratibořic. Byla zde osazena in-
formační tabule, která jasně vymezuje,
co na skládku patří a co ne. Uložení na
skládku je pro všechny zdarma. Pokud
se na skládce nahromadí větší množství
větví, obec zajistí soukromou firmu,
která větve rozdrtí a odveze jako suro-
vinu do elektrárny do Trutnova-Poříčí.

Na skládku patří: větve, keře, roští,
vánoční stromky.

Na skládku nepatří: pařezy, prkna
a trámy s hřebíky.

(dokončení na následující straně)



Dne 9. 10. 2021 se po dvou neúspě-
ších v souvislosti s covidem podařilo
k oslavě 10 let Letního běžkování ko-
nečně uspořádat v místním KD koncert
rockové legendární kapely Turbo. Kon-
cert byl naprosto vyprodaný.  Předka-
pelou byla zvolena místní úpická kapela
Asitack, která posluchače naladila do
pravé rockové nálady. Poté ve 22 hod.
došlo ke koncertu hlavní hvězdy večera
– kapely Turbo.

Myslím si, že všichni diváci, tanečníci
a posluchači si koncert užili. Ze všech
stran jsem slyšel samou chválu přede-
vším od starších, kteří se mi svěřili, že se
vrátili v čase do mládí a koncert si ne-
smírně užili.

Chvála koncertu mne velmi potěšila,
a tak jsem se rozhodl, že v letošním roce
uspořádám další koncert. Opět jsem
vybral legendu, tentokrát z populární
hudby a to zpěváka Dalibora Jandu.
Tento interpret, trojnásobný zlatý slavík,
se představí s megakoncertem „40 let na

profiscéně“. Na koncertu bude vystu-
povat se svojí dcerou Jiřinou Annou
Jandovou. Jako hudební doprovod se
představí dlouholeté hudební seskupení
Dalibora Jandy – kapela Prototyp. Zazní
největší hity a bude to příjemná vzpo-
mínková nostalgie. Aby toho nebylo
málo, tak součástí koncertu bude velká
LED projekce a zřejmě i autogramiáda
s prodejem nosičů a plakátů interpreta.
Koncert se uskuteční 3. 6. 2022 v krás-
ném přírodním amfiteátru ve Rtyni
v Podkrkonoší. Přijďte si zavzpomínat
na hity: Všechno na Mars, Modré nad
hlavou, Krabička sirek, Padá hvězda,
Znám tvůj trik, Snad jsem si jí měl vší-
mat víc, Tisíckrát krásnější, Žít jako ka-
skadér, Vejdi, Jahodový koktejl, Vždycky
jsem to já, Hráli jsme kličkovanou, Kde
jsi?, Deset prstů pro život, Hurikán,
Oheň, voda, vítr a další. Pozor – do
konce února 2022 za zvýhodněnou
cenu.

Aleš Andrš

STAVEBNÍ ODPAD
Odvoz a likvidaci stavebního odpadu

provádí původce odpadu sám na vlastní
náklady. Nesnažte se proto ukládat
stavební odpad do popelnic. Obsluha
sběrného vozu provádí namátkové kon-
troly odpadu v popelnicích a mohlo
by se stát, že vaše popelnice nebude
vyvezena. Stavební odpad (suť, beton,
asfalt, keramiku) můžete odvézt do Trut-
nova-Poříčí, kde je řízená skládka sta-
vebních odpadů.

OBJEMNÝ ODPAD
V loňském roce zorganizovala obec

jedenkrát odvoz a likvidaci objemného
odpadu. Celkem bylo naplněno 6 kontej-
nerů, které byly vyvezeny na skládku do
Bohuslavic u Trutnova. Celkem bylo od-
vezeno 9,80 tun odpadu a obec za jeho
odvoz a uložení zaplatila 24.391,– Kč.
Pro občany byla tato služba zdarma. Mezi
objemný odpad patří starý nábytek, ko-
berce, matrace, WC mísy, umyvadla…

ŽELEZO
Sběr starého železa zajistí obecní úřad

1x ročně vždy v měsíci dubnu. Po obci
budou v určený den rozmístěny kontej-
nery, kam můžete železo odkládat. Na
menší kusy železa, zejména pak na ple-
chovky od konzerv, byl zajištěn kontej-
ner, který je umístěn za kulturním
domem.

JEDLÉ TUKY A OLEJE
Popelnice určená na ukládání jedlých

tuků a olejů o objemu 120 litrů je umís-
těna ve sportovním areálu. Sem mohou
občané zdarma jedlé tuky a oleje ukládat.
Musejí být však nality v plastových
lahvích, v kterých se vkládají do popel-
nice.

Ing. Pavel Dvořáček
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Přehled odpadů vytříděných v roce 2021

Druh množství zaplaceno
odpadu v tunách v Kč
Směsný komunál. odpad 186,44 500.021,–
Plasty 13,84 53.165,–
Sklo 19,65 23.350,–
Papír 21,67 24.540,–
Bioodpad 44,90 101.470,–
Barvy, pneumatiky… 1,35 10.500,–
Objemný odpad 9,80 24.391,–
Železo 9,10 4.500,–
Použité oděvy 3,51 0,–
Jedlý olej a tuk 0,096 0,–

(pokračování z předchozí strany)

...NAKLÁDÁNÍ... KONCERT KAPELY TURBO

Koncert kapely se v našem kulturním domě opravdu vydařil

Aleš Andrš se členy kapely TURBO



Ačkoliv akci natáčela televize JS, re-
portáže jsme se dočkali až docela ne-
dávno. Údajně se jim při natáčení
rozbila kamera a záznam nešel přetáh-
nout do počítače ke zpracování. Vše na-
konec dobře dopadlo, odborníci si s tím
poradili a reportáž je na světě. 

Aleš Andrš
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Dne 14. 8. 2021 se kousek za rybní-
kem Jindra směr Ratibořice uskutečnil
již 11. ročník Letního běhu na běžkách.
Start byl naplánován na 15. hodinu.
Těsně před startem hasiči tradičně při-
pravili na kusu trati pěnu, která imituje
na fotografiích sníh. Letos nám vyšlo
počasí, a tak účast byla téměř dvojná-
sobná než vloni. Běhu se zúčastnilo
27 lidí ve 14 převlecích. Diváci mohli
vidět různorodé kostýmy. Startovní
číslo 1 měl tým složený výhradně
z dětí, jejichž rodiče byly na havlovicku
ubytováni. Sedmičlenný dětský tým
představoval kostým Krotitelé duchů
s názvem PoLeHuFeDo. Startovní
dvojčlenný tým s číslem 2 představoval
taktéž dětský tým v kostýmu Dáma
s černou minulostí ve složení Pavel Job
a Lucie Jobová. Trojku měly Berušky ve
složení Andrea Součková a Danča Pala-
žoglová, čtyřku měl Jarda Prouza v kos-
týmu Přestárlá dorostenka, pětku Mach
a Šebestová, což byli sousedi ze Šiš-
kovny, šestku měl místní patriot Zdeněk
Honzera a představoval kostým Hodný
pán, sedmičku měl místní pochůzkář
a fotograf Zdeněk Kraus, který předsta-
voval Sexy hospodyni, osmičku měli
dlouholetí pořadatelé Úpění Luboš
Pirný a Petr Teichman, ti běželi v kos-
týmu s názvem Trestanci. Devítku
měl starosta Havlovic Pavel Dvořáček
s manželkou Lídou a společně běželi
v kostýmu Červená karkulka a vlk. De-
sítku jsem měl já v kostýmu Žralok.
Jedenáctku měl kostým Eržika Demete-
rová a představoval ji spoluzakládající
člen Letního běhu na běžkách Antonín
Stanislav. Dvanáctku měli Indiáni, kaž-
doroční účastníci běhu ze Lhoty u Čer-
veného Kostelce Marie Vítová s dětmi.
Třináctku měl místní sportovní nadše-
nec Miloš Tohola a čtrnáctku měl nej-
starší běžec Jarda Teichman z Batňovic
v týmu Pavlačová drbna. 

Nejrychlejší běžec: Miloš Tohola, Ha-
vlovice
Nejmladší účastník: Lukáš z týmu Kro-
titelé duchů (6 let)
Nejstarší účastník: Jarda Teichman (69 let)
Nejvíce hlasů za kostýmy obdrželi:
3. místo: Červená karkulka a vlk (Pavel
Dvořáček a Lída Dvořáčková, Havlo-
vice) 54 hlasů
2. místo: Krotitelé duchů /PoLeHu-
FeDo/ (Dětská skupina Áďa, Vítek,
Kuba, Štěpánka, Jáchym, Lukáš a Ště-
pán – směs dětí od rekreantů z celé ČR)
64 hlasů

1. místo: Hodný pán (Zdeněk Honzera,
Havlovice) 211 hlasů. 

Zde musím říci, že Zdeněk Honzera má
vždy originální a nápadité kostýmy a pra-
videlně se umisťoval na druhých místech.
Letos mu to dopadlo a konečně vyhrál.
Navíc musím uznat, že tak suverénně
a s takovým rozdílem hlasů v historii
Letního běžkování ještě nikdo nevyhrál. 

Společné foto účastníků běhu

Start 11. ročníku Letního běhu na běžkách

Zdeněk Honzera v kostýmu Hodný pán
získal nejvíce hlasů

Nejrychlejším běžcem se tradičně stal
Miloš Tohola

LETNÍ BĚŽKY



Tato akce, která je velmi náročná na
organizaci, mi dělá opravdu radost.

Je těžké sehnat dobrovolníky, kteří jsou
ochotni si obstarat kostým a být mini-
málně tři hodiny v lese na jednom místě. 

V loňském ročníku jsme udělali ně-
kolik změn. Jednak jsme každé bytosti
určili úkol, který bude dětem zadán

a další změnou bylo to, že děti na startu
u Pohádkové babičky obdržely kartičku
a postupně na každém stanovišti za spl-
nění úkolů obdržely razítko. Když děti
prošly celou trasu a měly na kartičce vy-
plněna všechna políčka razítky, tak na
konci trasy obdržely balíček se slad-
kostmi a různými hračkami. Tady mu-
sím říct, že vše nakoupit, zabalit a při-
pravit dá pěknou fušku. Nebýt kama-
rádů, kteří nám před akcí pomohli, tak
bychom toto nezvládli. Není ani jedno-
duché připravit trasu tak, aby byla
schůdná. Určité úseky bylo nutné vyse-
kat, zarovnat apod. Po celé trase jsme
umístili fábory, aby trasa byla pevně
dána a lidé nezabloudili.

Trasa byla dlouhá cca 3 km a děti se
zastavily na 22 zastávkách, kde bylo
připraveno celkem 41 pohádkových by-
tostí. Nyní si trasu projdeme: registru-
jeme se u Pohádkové babičky, postu-
pujeme dále do lesa, kde na nás čeká
Ohnivec, dále postupujeme k Vodníkovi
a Vodněně, ve srubu na nás čeká Kře-
mílek s Vochomůrkou. Uhýbáme smě-
rem do Barchovin a najednou zde
máme Červenou karkulku, babičku
a vlka, postupujeme dále k Vílám, Mo-
chomůrkám a k Bílé paní s královnou.
Odtud začíná pořádný stoupák, až se
dostáváme k Včelce Máje a Vilíkovi,
jdeme stále do kopce a najednou na nás
pohrozí Smrťák; postupujeme i nadále
do kopce, kde na nejvyšším bodu trasy
pod skálou na nás čeká loupežník Rum-
cajs s Mankou. Odtud jdeme po vrstev-
nici houštím a najednou na nás zpoza
křoví vyskočí King Kong, který nám dá
krom razítka i banán na posilněnou.
Jdeme dále po vrstevnici, až dojdeme na
mýtinu ke Sluníčku. Pak už nás čeká
cesta z kopce k perníkové chaloupce,
odtud zahneme doprava ke Shrekovi,
Fioně a Kocourovi, zde odbočíme do-

leva po lesní pěšině od srnek a dostá-
váme se k Čarodějnici s Trubačem,
potom následuje Děd Vševěd a Motýl
Emanuel s Makovou panenkou. Když
vyjdeme z lesa na louku nad hájovnou,
uvítají nás Pat a Mat. Od nich se dostá-
váme do samotného pekla s několika
čerty. Po opuštění pekla vycházíme na
louku, kde se s námi rozloučí Dědeček
Hříbeček a pošle nás pro odměnu.

Musím říci, že na akci je každý rok
větší a větší účast. Už loni mi přišlo, že
kapacita byla daleko za maximem. Při-
jížděly davy a davy lidí. Na startu jsme
vydali cca 300 kartiček, ale spousta ro-
dičů s dětmi nečekala a šla bez regis-
trace. Vážíme si každého, kdo je ochoten
se přestrojit za pohádkovou bytost a po-
může nám s akcí. Bez vás dobrovolníků
by to nešlo. Tradičně početně nejvíce
nám pomohl divadelní soubor z Havlo-
vic, ale i ostatní byli skvělí a máte od nás
velký potlesk.

Na akci jsme viděli spoustu rozzáře-
ných dětských očí. Po akci jsme slyšeli
samou chválu a to je to pravé, co nás
žene a motivuje dál. Aleš Andrš
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POHÁDKOVÝ LES

Červená karkulka vyhlíží babičku a vlka

Havlovický Vodník s Vodněnou

Poslední zastávkou byl Dědeček Hříbeček

41 pohádkových bytostí bylo rozmístěno na 22 stanovištích
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z dalších čtyř již domluvených repríz se
uskutečnila pouze jedna, a to ve Slatině.
Další hraní již znemožnila již zmíněná
vládní nařízení. To samé platí o dětském
divadle, které divákům na hradě před-
stavilo svoji premiéru „Vízmburští mu-
zikanti“. Díky práci a trpělivosti Lenky
Čepelkové se představení podařilo.

Krásného prostředí hradu jsme vy-
užili k uskutečnění čtyřikrát odlože-
ného koncertu skupiny „Michal Tučný
revival“. Spojení písniček tohoto zpě-
váka a prostředí Vízmburku mělo u di-
váků velký úspěch.

Tak jako v minulých letech jsme po-
mohli při pořádání pochodu Havlovka,
který připravuje Jan Čepelka. Náš stánek
s drobným občerstvením jste mohli najít
u Šulců. Rok před tímto rokem nám celý
propršel, tento ročník bylo neskutečné
vedro. Pochodující ocenili nabídku
vodní lázně. Další stánek pak zajistili
členové souboru Lenka a Milan Menší-
kovi s nabídkou dalšího občerstvení.

V září se konal již tradiční ročník Po-
hádkového lesa, který organizuje Aleš

DIVADLO

Tak jako v roce 2020 jsme nemohli
vzhledem k nastoleným opatřením usku-
tečnit všechny plánované akce ani v loň-
ském roce. Mrzí nás hlavně zrušení
Halloweenského odpoledne a kultur-
ního večera.

Všechno však nedopadlo takto ne-
šťastně. Nápad pana Balcara oživit jarní
slavnostní otevírání hradu divadelní
hrou byl povedený.

Pokusil jsem se napsat úsměvnou his-
torickou hru vztahující se k místnímu
hradu a částečně k jeho historii. Snad se
to podařilo. Horší to však bylo se zkou-
škami. Co dělat? Kde zkoušet? Hostinec
Amerika s naším zkušebním jevištěm
byl zavřený. Nezbývalo než improvizo-
vat. Přeměnil jsem svoji dílnu na malé
jeviště. Většina zkoušek pak proběhla
tam. Začátkem května jsme si jeli ob-
hlédnout prostory na hradě Vízmburk.
Klobouk dolů – to, co se podařilo partě
nadšenců z tohoto místa vytvořit, za-
slouží velký obdiv. Atmosféra jako stvo-
řená pro divadlo. K historické hře jsme
vyrobili patřičný nábytek a další pří-
slušné rekvizity včetně funkčního děla.

V květnu v rámci slavnostního ote-
vření hradu pak proběhla premiéra naší
divadelní hry Vízmburk. V září pak
měla na hradě ještě reprízu. Bohužel

Jedna z posledních zkoušek proběhla přímo na hradě

Hlavní účinkující v divadelní hře Vízmburk

Andrš. Dětem jsme vyrobili kulisu per-
níkové chaloupky, ve které nesměla
chybět čarodějnice. Nepočítám počet
zúčastněných dětí, ale je jich rok od
roku víc. Děti mají pohádky rády.

K Vánocům nepochybně patří koledy.
Lidé je již léta chodí zpívat na Štědrý
den ke kapličce. Paní Lenka Čepelková,
flétnistky Bára Nývltová, Anička Han-
lová a zpěvačka Katka Vodičková zajiš-
ťovaly hudební doprovod. Betlémské
světlo přivezli místní skauti, divadlo se
postaralo o ozvučení a malé občer-
stvení.

Závěrem bych rád jménem divadel-
ního souboru poděkoval všem, kteří
nám s naší činností pomáhají, zvlášť pak
rodině Čepelků za poskytnutý azyl
v hostinci Amerika a za finanční po-
moc obci Havlovice. Omlouvám se také
všem sousedům za zkušební výstřely
z historického děla.

Všichni členové souboru vám přejí
hodně pohody v roce 2022 a těší se na
vaši návštěvu na dalších akcích.

Za DAK Vladimír Míl



Havlovice už léta úspěšně spolupra-
cují s Místní akční skupinou (MAS)
Království – Jestřebí hory, o.p.s. Společ-
nost zaměřená na podporu venkova vý-
razně přispívá k rozvoji obce. Zhruba
třímilionovou dotací čerpanou pro-
střednictvím MAS bude například pod-
pořen projekt „Cyklostezka Havlovice“.
Přesun cyklistů z hlavní silnice ve smě-
ru na Úpici přispěje ke zvýšení bezpeč-
nosti v dopravě. Další nemalá částka
(cca 480 000 Kč) pomohla soukromým
zemědělcům z Havlovic. Milan Horák
získal dotační prostředky na projekt „Pi-
lařská výroba“. Jaroslavu Prouzovi do-
tace přes MAS umožnila financování
navijáku a rampovače, díky kterým má
zjednodušenou manipulaci při těžbě
dřeva.

Místní akční skupina je také nosite-
lem projektu na podporu vzdělávání
Místní akční plán Trutnovsko II, do
něhož se aktivně zapojuje i ZŠ a MŠ Hav-
lovice. Úspěšně se rozvíjí rovněž spolu-
práce se Studentským parlamentem
MAS. Příkladem za všechny je tvořivá
dílna pro mladé modeláře, zaměřená na
výrobu modelů hradů. Zaštiťuje ji Sdru-
žení pro Vízmburk. MAS je také zapo-
jená do kampaně Regiony sobě, díky
čemuž může celorepublikově propago-
vat havlovický sportovní areál nebo
hrad Vízmburk. 

Ukázkovým příkladem spolupráce
MAS a TJ Sokol Havlovice je Olympi-
áda pro starší a dříve narozené. 13. roč-
ník oblíbeného setkání sportovců hostil
Všesportovní areál v Havlovicích ve
čtvrtek 2. září 2021. Nesoutěžní akce se
zúčastnilo 263 seniorů z území MAS.
Sportovní klání zpestřil doprovodný
program. Po úvodních proslovech za-
zněla česká hymna v podání ředitelky
Základní umělecké školy A. M. Buxton
v Úpici Evy Matouškové. „V Havlovi-
cích jsem potkal spoustu úžasných lidí,
kteří se k sobě hezky chovali a byli rádi,
že se mohli setkat. Sportování je evi-
dentně baví. Poděkování patří pořáda-
jící místní akční skupině i havlo-
vickému Sokolu, povedlo se tu vytvořit
ojedinělou akci,“ pochválil organizá-
tory i soutěžící radní Královéhradec-
kého kraje pro zdravotnictví Zdeněk
Fink, který nad setkáním převzal záštitu.

Olympioniky čekal opět hod míčkem,
vrh paličkou a válečkem na cíl, minigolf
nebo skok daleký. Nejstarší účastnicí
byla Marta Faiferová ze Rtyně v Podkr-
konoší. „Troufla jsem si na všechny dis-
ciplíny, i na skok. Moc se mi tu líbí,
potkávám známé, jezdím sem už hodně
let,“ pochvalovala si dvaadevadesátiletá
sportovkyně.

Sportování nadšenců ve věku 65+
zpestřilo taneční vystoupení Boubelek z
Mezilečí. Olympionici dostali zdarma
drobné ceny a také poukazy na občer-
stvení. Se zajištěním akce pomohli žáci
z Havlovic a úpičtí gymnazisté.  Během
Olympiády pro starší a dříve narozené
probíhalo v dějišti akce i pozorování
Slunce s úpickými hvězdáři. Zájemci se
také mohli projet na elektrokolech, která

byla k zapůjčení ve stanu společnosti
Barta.bike. Probíhal zde také bezplatný
servis jízdních kol. V krásném areálu na
břehu Úpy nechyběla ani miniexpozice
poslední textilky v regionu Frolen. „Je
vidět, že po roce a půl různých omeze-
ní se lidé chtějí potkávat. Jsem rád, že
i do Havlovic dorazili v hojném počtu.
Zažili krásný den a odjížděli šťastní,“
neskrývá svou spokojenost ředitel spo-
lupořádající MAS Jan Balcar, který akci
moderoval. „Jsem moc rád, že jsme se
po roce zase mohli sejít. Věřím, že při
zachování osvědčených disciplín a roz-
šíření doprovodného programu mů-
žeme být všichni i v  příštích letech
navýsost spokojeni,“ dodal na závěr
Miloslav Tohola z TJ Sokol Havlovice.

Petr Záliš, MAS KJH
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ÚSPĚŠNÁ SPOLUPRÁCE S MAS KRÁLOVSTVÍ – JESTŘEBÍ HORY

13. ročníku Olympiády pro starší a dříve narozené se zúčastnilo 263 seniorů

Jednou z disciplín byl i hod válečkem na cíl



Trvalo rok, než mohli havlovičtí se-
nioři zahájit svoje pokovidové aktivity.
Dne 17. 6. 2021 od ZŠ vyjel historicky
první „vláček“ na hrad Vízmburk. Místo
rytíře Tase je přivítal Mgr. Jaroslav Bal-
car. Sám se ujal role průvodce s erudo-
vaným výkladem. Senioři závěrem
předali J. Balcarovi částku 5 000,– Kč na
podporu oprav hradu. Ohromné úsilí
všech, co se od počátku rekonstrukce
hradu zasloužili až po dnešní finální
stav, zaslouží veliký obdiv a poděkování.
Hezký výjezd vláčkem nadchl všechny
účastníky. Dnes je zcela jisté, že havlo-
vičtí senioři byli první, co od založení
hradu dojeli „vláčkem“ až k jeho bra-
nám. Toto prvenství už jim nikdo ne-
vezme. Další pěkné chvíle na hradním
nádvoří si někteří senioři užili 21. 9.
2021 na koncertě Michal Tučný – revi-
val. Velké poděkování si zaslouží havlo-
vičtí hasiči, protože nám zajistili dovoz
i odvoz z koncertu.

Opět veselo bylo i na Tylově palou-
čku. Po roční pauze se 28. 7. 2021 se-
nioři sešli na svém tradičním soused-
ském posezení. Nechyběli ani senioři
z Libňatova. Milé přivítání u prezence
spočívalo v dobrovolné protikovidové
„dvojnásobné dezinfekci“. Jedna byla na
ruce a druhá „na vnitřní prevenci“.
Sešlost pozdravil starosta P. Dvořáček
a jako vždy přišel s novou aktualitou.
Senioři byli mezi prvními, kteří se se-
známili se záměrem pokračování cy-
klostezky a návrhem na výstavbu nového
mostu U lávky. Klidné příjemné pose-
zení, výborné jídlo, pití a hudební do-
provod přispěly k utužení sousedských
vztahů a sounáležitost k obci. Účast na
Olympiádě pro starší a dříve narozené
dne 2. 9. 2021 byla pro naše seniory
téměř „povinná“. Mnozí z nich pomá-
hali s organizací celé akce.

Poznávací zájezd Deštné – Dobruška
se konal 15. 9. 2021. V muzeu sportu
v Deštném si každý s úsměvem zavzpo-
mínal na svoje dětství. Lyže „harrachov-
ky“ s kandahárem, všehochuť domácích
potřeb jako valchy, pračky i výrobky
zaniklé sklárny. V ateliéru U Zvonaře
a Hrnčířky majitel poutavě seznamoval
s vlastní technologií výroby malých
zvonů. Hrnčířská dílna nabízela výrobky
upomínkových předmětů. Exkurze v ro-
dinném pivovaru Rampušák v Dob-
rušce byla zakončena chutným obědem
v pivovarské restauraci. Někteří v cen-
tru města navštívili rodný domek F. L.
Heka (F. L. Věka) nebo vlastivědné mu-
zeum spojené se synagogou. Příjemný
zájezd do nedalekého okolí každého po-
těšil a pozitivní byla i vysoká účast.

Náš klub seniorů se právem dostal
svými aktivitami do povědomí Krajské
rady seniorů v Hradci Králové, která
nás oslovila a nabídla účast na rehabili-
tačním pobytu v Piešťanech. Celkem se
z našeho klubu účastnilo 14 seniorů ve

2 termínech (19.–25. 9. 2021, 9.–15. 10.
2021). Za skvělou cenu pobyt zahrnoval
plnou penzi, nápoje zdarma, 10 proce-
dur. Nechyběly ani výlety do okolí (Tr-
nava, Bradlo, Červený Kameň, Beckov).
Výhodou byl i autobus, který byl celou
dobu účastníkům k dispozici. Každý
večer byla zábava s živou hudbou. Na-
vázala se nová přátelství s ostatními
skupinami východočechů, obzvláště se
seniory z Doudleb a Jaroměře, kteří se
přidali k naší skupině. Skvělá nálada
a úžasná atmosféra provázela celý pobyt.

Další kovidová vlna již do konce roku
nedovolila pořádat společné akce. Zů-
staly nám příjemné zážitky a pozitivní
mysl. To je hnací motor do další aktivní
činnosti v novém roce. Přejme si co nej-
méně starostí a co nejvíce radostí, sílu
překonat překážky, optimismus, humor
a ZDRAVÍ.

Vedení obce díky za všestrannou po-
moc.

Ing. Miroslav Malafa
předseda Klubu seniorů Havlovice
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S VLÁČKEM SE ROZJELY AKTIVITY…

Dne 17. 6. 2021 vyjel historicky první „vláček“ na hrad Vízmburk

Naši senioři na Olympiádě pro starší a dříve narozené Na rehabilitačním pobytu v Piešťanech
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V roce 2021 vzhledem ke covido-
vému omezení absolvovali Moto Dědci
celkem čtyři společné výlety. Dva ví-
kendové, jeden celodenní a jeden jak se
říká okolo komína.

První výjezd se uskutečnil už 11. 5.
2021 za krásného slunečného počasí.
Trasa vedla z Havlovic přes Vízmburk,
Devět křížů, Stolín, Červenou Horu,
Žernov, Rýzmburk, Ratibořice, Slatinu
nad Úpou, Mečov a zpět po cestě Bo-
ženy Němcové do Havlovic. Délka trasy
byla 40 km a zúčastnilo se celkem devět
Babetťáků. Samozřejmě nemohla chy-
bět zastávka na opečení špekáčků a do-
držení pitného režimu pod Slatinským
mostem.

Druhý výjezd byl ve dnech 25.–27. 6.
2021 do Pardubického kraje s ubytová-
ním ve Westernovém městečku HILL
VALLEY – Luže (Doly). Zúčastnilo se
ho celkem devět Babetťáků s celkovým
počtem cca tři sta najetých kilometrů.

Hlavním programem tohoto výletu
byla návštěva zámku Nové Hrady v sou-
kromém vlastnictví manželů Kučero-
vých. Po příjezdu čekalo Moto Dědky
překvapení v podobě průjezdu zámec-
kým areálem až na první nádvoří, kde
nás osobně přivítala majitelka pí. Magda
Kučerová. Následně jsme se odebrali na
prohlídku ojedinělé sbírky mopedů a mo-
tokol. Tato sbírka obsahuje více jak sto
kusů exponátů. Další prohlídka byla
Anglický park, bludiště, galerie klo-
bouků, bylinková a zeleninová zahrada,
dančí a jelení obora. Poté jsme se roz-
loučili s majitelem p. Petrem Kučerou
a po lehkém občerstvení vyrazili na
další cestu, na které jsme ještě navštívili
Pískovcové sklepy a pohostinství ve Zde-
razi, Muzeum dýmek v Proseči a roz-
hlednu Borůvka.

Třetí výjezd se konal dne 12. 8. 2021.
Jednalo se o celodenní výlet s délkou
76 ujetých kilometrů. Trasa byla naplá-
nována z Havlovic přes Rtyni v Podkr-
konoší, Radvanice, Adršpach, Libnou,
Zdoňov, Teplice nad Metují, Stárkov,
Červený Kostelec a zpět do Havlovic.
Cestou proběhlo pár zastávek na občer-
stvení formou opékání špekáčků a ká-
vičky v Adršpachu.

Čtvrtý výjezd byl opět na celý víkend
a to ve dnech 17.–19. 9. 2021, kterého se
zúčastnilo celkem sedm Babetťáků. Ne-
odradilo nás ani počasí, které nebylo
příliš příznivé. Ubytování bylo zajištěno
v Autokempu Kosmonosy. Tento výlet
byl zaměřen na návštěvu automobi-
lového muzea Škoda Mladá Boleslav.
Zde jsme měli domluvenou i prohlídku
montážního závodu, ale vzhledem ke
covidovým opatřením byla zrušena.
Jako náhradní program jsme zvolili

MOTO DĚDCI HAVLOVICE

návštěvu leteckého muzea Metoděje
Vlacha. Další zastávka proběhla z dů-
vodu občerstvení v restauraci Hejtman-
ka a poté už odjezd zpět do autokempu.
Po celou dobu se o nás starali majitelé
autokempu (rodina Brunclíkova), kteří
nás hostili vynikající domácí stravou.
I tentokrát jsme najeli okolo tři sta kilo-
metrů.

Mimo tyto výlety se Moto Dědci po-
díleli i na havlovických akcích, jako na-
příklad výstava veteránů na fotbalovém
Havlovickém poháru, zajištěním stano-
višť na Havlovce a občerstvení na Be-
nátské noci. Závěr sezóny si Moto Dědci
zpestřili vepřovými hody.

I když se naše cesty neobejdou bez
drobných oprav našich padesátikubíko-
vých strojů, budeme i nadále podnikat
výlety, pokud nám to zdraví dovolí.

Za Moto Dědky Josef a Pavel Borůvkovi

Autokemp Kosmonosy s majiteli kempu – rodina Brunclíkova

Zámek Nové Hrady s majitelem panem Petrem Kučerou Westernové městečko Hill Valley – Luže (Doly)



K příležitosti 25 let existence Země-
dělské společnosti Svobodné a.s. by-
chom Vám rádi přiblížili její historii
i současnost. 

Zemědělská společnost Svobodné a.s.
se sídlem v Havlovicích byla založena
v srpnu 1996. Založilo ji Zemědělské
družstvo Svobodné, které bylo v době
vzniku jediným akcionářem. V sou-
časné době je společnost ve vlastnictví
196 drobných akcionářů, kteří si své ma-
jetkové podíly ze Zemědělského druž-
stva vybrali v akciích a rozhodli se dále
pokračovat ve společném hospodaření
jako akcionáři. Jak vidíte, naši společ-
nost nevlastní žádní „agrobaroni“, jak je
dnes moderní nazývat, ve většině pří-
padů, společné hospodaření u větších
podniků.

Z pohledu délky působení 25 let v na-
šem regionu Zemědělská společnost Svo-
bodné a.s. již překonala všechny před-
chozí zemědělské subjekty, které zde
historicky působily (Jednotné zeměděl-
ské družstvo Havlovice, Jednotné země-
dělské družstvo Svobodné, Zemědělské
družstvo Svobodné).

V době svého založení hospodařila
společnost na 757 ha, z toho 608 ha orné
půdy a 149 ha luk. V dnešní době hos-
podaříme na 900 ha, z toho je 530 ha
orná půda, 370 ha jsou trvalé travní po-
rosty. V době založení společnosti zde
pracovalo 68 zaměstnanců. V současné
době vlivem modernizace techniky sta-
bilně zaměstnáváme 27 zaměstnanců.
V živočišné výrobě, která je stále naší
dominantní činností, jsme se vždy za-
měřovali na chov dojnic a s tím spoje-
nou výrobou kravského mléka. Při vzni-

ku akciové společnosti jsme chovali cel-
kem 703 kusů hovězího dobytka, z toho
275 kusů dojných krav a 96 kusů býků
ve výkrmu. Dále bylo ve stavu celkem
773 kusů prasat, z toho 88 kusů prasnic,
295 prasat ve výkrmu a zbytek odcho-
vaná selata pro prodej. V současné době
chováme přibližně 680 ks hovězího do-
bytka, z toho je 270 ks dojnic, 90 ks
býků ve výkrmu a ostatní kusy jsou
v kategorii telat a chovných jalovic. Pře-
vodním křížením jsme z původního
plemena Červená straka přešli na sou-
časně chované plemeno red-holštýn.
Výsledkem je dnes dosahovaná užitko-
vost okolo 10 000 l na dojnici za rok
oproti 4 358 litrů v době založení spo-
lečnosti. 

Nejkrizovějším rokem pro společnost
byl rok 1999. Zkrachovala mlékárna
v České Lípě, která nám dlužila velkou
částku peněz a zároveň výnosy v rostlin-
né výrobě v tomto roce také nebyly vy-
soké. Z tohoto důvodu společnost trpěla
nedostatkem finančních prostředků a vel-
kým zadlužením, ale vzniklou kompli-
kovanou situaci jsme ustáli.

Dalším milníkem byly velké investice
do živočišné výroby v roce 2006 a 2012.
Proběhly rekonstrukce stájí, výstavby
jímek, dojírny a výstavba pevného hno-
jiště v Havlovicích. Bohužel jsme v roce
2008 byli donuceni zrušit chov prasat.
Ekonomicky byl chov dlouhodobě vel-

mi ztrátový. V rostlinné výrobě jsme
také v posledních letech investovali do
techniky. Ve výkonné technice spolé-
háme na značku Massey Ferguson od
našeho dodavatele firmy Magrix z Du-
bence. V nezemědělské činnosti jsme se
zaměřili na opravárenství dopravní
techniky, traktorů a stavebních strojů.
V současné době navíc přibyly opravy
lesní techniky. Zemědělská společnost
Svobodné a.s. si za dobu svého působení
vybudovala dobré jméno, které je re-
spektováno.

Kdyby měl někdo zájem o bližší in-
formace o společnosti, o chovu skotu
a jeho problémech a o celkové situaci
v současném zemědělství z našeho po-
hledu, tak nás klidně oslovte a my Vám
rádi provozy ve společnosti ukážeme
a na vaše dotazy v rámci možností od-
povíme.

Nákaza covid-19 komplikuje život
všem a z tohoto důvodu jsme upustili
od větší oslavy našeho 25letého výročí.
V letošním roce opožděně dokončíme
projekt 25 laviček, které v rámci oslavy
výročí budou během jara rozmístěny po
všech katastrech, na kterých naše spo-
lečnost hospodaří. Na lavičkách si bude
možné odpočinout během procházky
a pokochat se naší krásnou krajinou,
o kterou se i my v rámci hospodaření
staráme.

Doufám a velice si přeji, aby při dal-
ším směřování zemědělství v České re-
publice v dalších letech vítězil zdravý
selský rozum a ne některé až bludné ná-
zory rádoby odborníků bez praxe a zku-
šeností v tomto oboru.

Touto cestou bych také chtěl poděko-
vat všem, kteří stáli u zrodu akciové
společnosti. Bohužel někteří z nich již
nejsou mezi námi. Také chci poděkovat
všem akcionářům a zaměstnancům spo-
lečnosti za jejich přínos pro společnost.

Karel Jansa – předseda představenstva
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Dominantní činností je stále chov dojnic

Pohled na areál zemědělské společnosti V hlavní budově jsou i kanceláře



Do Havlovic jezdí K-klub – středisko
volného času Jičín bezmála 28 let. Jako
zázemí nám slouží srub staré sokolské
plovárny a přilehlá louka. Ke srubu jsme
časem vybudovali krytou jídelnu a ku-
chyň, sprchu, umývárny, kadibudky
a chýši pro zdravotníka. Na sezónu se
staví 30 stanů s podsadou a indiánské
týpí. To všechno dohromady nám tvoří
zázemí pro táborovou základnu Bouřli-
vák. K jednomu čtrnáctidennímu tábo-
ru se časem přidal týdenní tábor a od
loňska se přidal ještě jeden týdenní tá-
bor. O chod těchto táborů se starají za-
městnanci Káčka. Sami bychom to ale
nezvládli, a tak nám pomáhají i další
táboroví vedoucí a naši příznivci. Ti
z velké většiny vzešli ze samotných
účastníků táborů, kteří jezdili jako děti,
později jako starší účastníci, instruktoři
a některým se v Havlovicích líbilo na-
tolik, že nyní jezdí jako vedoucí. Nic se
neudělá samo, a tak i o základnu mu-
síme celoročně pečovat. Blízkost řeky
Úpy je nejen výhodou, ale i starostí.
Pokud několik dní v létě prší, máme
potom vodní pohotovost. V roce 1997
jsme zažili velké povodně. Tábor se za
přispění všech stěhoval na louku ke
křížku nad táborem. Povodně nás ne-
minuly ani v roce 2003, to nám voda
odnesla „jenom“ sprchu o pár metrů dál.
Když se voda umoudří, ale je jí dost,
splouváme ji až do Babiččina údolí. Ob-
časná trápení zažíváme nejen s vodou.
Blízkost vzrostlých stromů nás ochro-
mila o pár let později. To došlo během
tábora k pádu dubu na jídelnu. Na-
štěstí se nikomu nic nestalo. Zažít letní
bouřku a deště na Bouřliváku je oprav-
du zážitek. S přibývajícími lety a zkuše-
nostmi vedoucích a dětí jsme si pojme-
novali jednotlivé části okolí. Kdo ví, kde
říkáme Střevličí zátoka, Rysí les, Tele-
kom? Snadnější je U Křížku, Zeleňák,
rozcestí U Horáka. I po tolika letech ale
objevujeme místa stále nová a krásná.
Tábory zaměřujeme na různá témata,
a tak jsme se po okolí nejednou prohá-
něli jako Indiáni, staří Řekové, staří Če-
chové, mafiáni, Gumídci, hledači pokla-

dů, banditi na divokém Západě, v lesích
běhali i Mach a Šebestová, středověcí
rytíři, Ferda mravenec, piráti, Hobiti,
mušketýři. Děti provázela i víla Habřin-
ka. Do Havlovic jsme přivezli několikrát
i koně, ty jsme naháněli pod Vízmbur-
kem, když nám uprchli z ohrady. No
a taky byla účastníkem koza Dáša a ne-
spočet psích kamarádů. Tábor je to
vskutku mezinárodní, někteří účastníci
se sjíždějí na tábor z celé republiky, ba

dokonce ze zahraničí. V roce 2007 jsme
na Bouřliváku pořádali česko-švýcarský
tábor, další rok jsme na oplátku trávili
na horské chalupě v Alpách. Neuvěři-
telné na tom je, že tyto krásy vidělo za
celou dobu pořádání Káčkovských tá-
borů na 2000 dětí a dospělých. Pro ně-
koho se toto místo stalo „domovem“ na
pár týdnů v roce.

Za K-klub Jičín
Zuzana Kynčl
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Pokud to stav vody dovolí, dá se doplout až do Babiččina údolí

Na táborovou základnu byli několikrát přivezeny i koně

Káčkovskými tábory prošlo na 2000 dětí a dospělých
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1987 805

1988 806

1989 798

1990 791

1991 780

1992 807

1993 836

1994 862

1995 868

1996 868

1997 874

1998 887

1999 878

2000 872

2001 868

2002 883

2003 876

2004 869

2005 861

2006 865

2007 899

2008 917

2009 933

2010 950

2011 959

2012 961

2013 964

2014 986

2015 973

2016 976

2017 982

2018 992

2019 990

2020 980

2021 977

POČET OBYVATEL
OBCE K 31.12.
DANÉHO ROKU:

Ke stolování slouží krytá jídelna propojená s kuchyní

V roce 2018 jsme se ocitli na divokém západě. Šerifové a banditi řádili po celých Havlovicích.

Občané narození v roce 2021

Matěj Balcar
Nicolas Bureš
Dominik Süsser
Julie Černá
Šimon Kopec
Daniel Vlach
Amy Spielberger
Nela Krčová
Adam Kysilka

OBČANSKÁ KOMISE

V roce 2021 nás opustili

Karel Zuček

Stanislav Fendrych

Josef Dibelka

Jiří Matyska

Lenka Faltová

Stanislav Šmíd

Celkový počet obyvatel k 31. 12 .2021 je 977.
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V roce 2020 se uskutečnila obrovská
rekonstrukce hradu. I rok 2021 byl ve-
lice náročný na brigádnickou činnost.
Koncem května jsme chtěli hrad slav-
nostně otevřít, ale čekalo nás ještě velké
množství práce.

Na Vízmburku jsme začali pracovat
již první víkend v březnu. Pokáceli a zlik-
vidovali jsme všechny stromy na valu
před hradem. Během března jsme od-
vezli dřevo, které jsme pokáceli před Vá-
noci, rozbili a odvezli jsme cca 12 ku-
bíků kamene od řezárny a zároveň jsme
je umístili na jednotlivé části hradu
jeřábem. Od konce března jsme dozdí-
vali pozice, které nebyly v projektu
a které bylo nutné před sezónou do-
končit.

Během března jsme vyrobili schody
do hradních sálů, bránu do SV prostoru
příkopu, obezdili jsme vnější schody
a zrenovovali jsme část západní parká-
nové hradby. V březnu byl hrad zkolau-
dován, což byl hlavní předpoklad zpří-
stupnění.

Během dubna jsme se scházeli
v hradním muzeu ve škole, skládali a le-
pili jsme 3D model hradu. Vytvářeli
jsme podkladní reliéf krajiny. Koncem
dubna byl celý model hotov a připraven
k převozu na samotný hrad.

Během května jsme se na hradě schá-
zeli snad každý den po práci a instalo-
vali dřevěné fošny, na které jsme lepili
desky s fotografiemi. Zmapovali jsme
tak středověkou historii, archeologický
výzkum, období zmaru (1986–2007) a ta-
ké dobu, kdy jsme se o hrad začali starat
my. Nakonec jsme osadili do sklepů
Tase z Vízmburka, Jiřího z Dubé, P. Jo-
sefa Regnera a do východní místnosti
Antonína Hejnu. Na tomto místě je
třeba poděkovat velmi aktivním a obě-
tavým členům našeho spolku: J. Košťá-
lovi, Z. Honzerovi, Y. Friebelové, I. Pul-
chartovi, J. Boruovi, A. Balcarové,
M. Vítovi, F. Tučkovi, M. Baudyšovi
a dalším, kteří se více či méně podíleli
na současném stavu naší památky.
J. Horák se ujal fotografování a filmo-
vání veškerých aktivit na hradě.

V pátek 28. května se konalo oficiální
zpřístupnění hradu za účasti náměst-
kyně hejtmana Mgr. Martiny Berdy-
chové, starosty obce Ing. Pavla Dvořáč-
ka, zástupců Národního památkového
ústavu a starostů okolních měst a obcí.
Bylo zhodnoceno třináctileté období
oprav hradu a představen výsledek úsilí
našeho sdružení. Tato historická událost
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HRAD VÍZMBURK 2021

Při Mikulášské nadílce se ve sklepě hradu usadili čerti

Akce Slavnostní zpřístupnění hradu byla zahájena příjezdem Tase z Vízmburka se svou družinou

Život na hradě přibližuje hodovní místnost(pokračování na následující straně)



se stala důležitým milníkem v historii
hradu. Do této chvíle byl hrad oficiálně
nepřístupný.

V sobotu 29. 5. se konala na Vízm-
burku naprosto úžasná akce pod ná-
zvem Slavnostní zpřístupnění hradu.
Akci navštívilo takřka 700 návštěvníků,
kteří shlédli bohatý kulturní program.
Program byl zahájen příjezdem Tase
z Vízmburka se svou družinou. Předsta-
vili se řemeslníci: zbrojíř a kovář. V ho-
nosném jižním sále dvakrát vystoupila
skupina historického šermu Servus Bel-
lum. Celé odpoledne doprovázela rytíře
středověká hudební skupina Grál. S ne-
tradičním šermem s vidlemi a kosou
překvapili Manové Přemysla Otakara.
Z pušek stříleli žoldáci z SHŠ Metropo-
lis. Střílelo se z houfnice a hákovnice.
Vojenské ležení a ukázky zbraní v ho-
dovní síni zajistila SHŠ Opat Broumov.
Podvečer se na nádvoří představily hav-
lovické děti s divadlem Vízmburští mu-
zikanti a celou akci zakončili havlovičtí
ochotníci s historickou hrou Vízmburk. 

Ve čtvrtek 17. června se před branami
hradu objevil vlak. Byl to první vlak,
který dorazil až do hradního příkopu.
Přivezl skupinu havlovických seniorů,
aby shlédli naši opravenou památku. Na
závěr prohlídky nám věnovali do sbírky
na další opravy hradu 5000 Kč. Moc dě-
kujeme.

Během června jsme elektrifikovali
celý hrad. Umístili jsme 10 reflektorů,
které nám umožnily pozvat návštěvníky
na 5 nočních prohlídek. I na pódium
jsme připevnili světlo, abychom osvítili
i prostor před stánkem.

V červnu jsme zpětně obdrželi dotaci
z CZ PL programu na stavební práce
a mohli vrátit celý úvěr, který nám po-
skytla Česká spořitelna. Mohli jsme tak
vyvázat obec Havlovice i náš rodinný
dům ze zástavy.

V sobotu 19. 6. se od 17 hodin usku-
tečnila na Vízmburku akce Slunovrat –
kouzlo zvuku.

V sobotu 14. 8. se na nádvoří hradu
Vízmburk sešli milovníci drsnější mu-
ziky. Uskutečnilo se zde setkání pří-
znivců metalu s názvem „Tvrdší než
život“.

Od 16. do 20. srpna jsme uspořádali
na Vízmburku příměstský tábor. Děti si
vyráběly jednoduché zdobené středo-
věké kostýmy, erby, náramky. Učily se
psát středověkým písmem. Vyráběly lu-
cerničky. Tábor jsme zakončili páteční
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3D model hradu byl v dubnu převezen na samotný hrad

Z noční prohlídky hradu

Brigádnická činnost nepřestala ani v loňském roce

(pokračování z předchozí strany)

(dokončení na následující straně)



noční prohlídkou, kde děti vystupovaly
se středověkým tanečkem při světle lu-
cerniček.

V sobotu 21. srpna od 19 hodin vy-
stoupila na nádvoří hradu country sku-
pina Michal Tučný revival.

Od 1. 9. máme nového správce. Mar-
tin Baudyš odešel ze zdravotních dů-
vodů do jiného zaměstnání a na jeho
místo nastoupil Lukáš Králík.

V sobotu 4. září se konala akce s ná-
zvem „Dobývání hradu Vízmburk“.
Uskutečnila se v rámci projektu „Po sto-
pách společné středověké historie“,
který je realizován s partnery z pol-
ského města Ząbkowice Śląskie. Na akci
vystoupila skupina historického šermu
Antares, hrála tu středověká hudba
a o zábavu přítomných se postarali také
havlovičtí ochotníci s představením
Vízmburk. Se střelbou z palných zbraní
vystoupili naši polští přátelé ze Świd-
nice.

Hradní prostory patřily v sobotu 9. ří-
jna řemeslníkům. Od 16 hodin byly
v hradním paláci vyprávěny hrdinské
příběhy z irské mytologie za doprovodu
harfy.

Během září a října jsme instalovali na
hradě 10 kamer, které monitorují akti-
vity na nádvoří, v místnostech i v okolí
hradu. Zpevnili jsme prostor před stán-
kem štěrkem, aby tam v období dešťů
nebylo bláto.

V sobotu 4. 12. se u nás uskutečnila
první Mikulášská nadílka. Náš hrad ob-
sadil Mikuláš s andělem a ve sklepě se
nám usadili čerti i s kotlem na malé
hříšníky. Děti musely podepsat Pekelný
úpis, že budou v příštím roce hodné.

V letošním roce jsme mimo sezónu
otevřeli nádvoří hradu. Lidé tak mají
možnost si hrad prohlédnout, i když
není otevřen stánek, za dobrovolné
vstupné, které vhazují do měšce na ná-
dvoří.

A plány do roku 2022? Během jara
bychom chtěli zpevnit skálu naproti
stánku a naznačit západní hradbu, která
tam kdysi stála. Dále budeme zvyšovat
část obvodové zdi na jihu hradu. Chce-
me též opravit část východní hradby.
Pro návštěvníky uvažujeme o vybudo-
vání přístřešků nad stoly, pískoviště pro
děti apod. Zvažujeme též vytvořit
ohradu pro kozy, které by byly zajíma-
vou atrakcí pro děti. Hlavně je nutné do
konce května dokončit expozice, v kte-
rých nám ještě chybí kachlová kamna,
dřevěná podlaha, vybavená hodovní

místnost, repliky zbraní atd. S polskými
partnery intenzivně připravujeme info-
cedule pro naučnou stezku, publikace,
mapy, letáky, omalovánky, pohádky a
odměny pro turisty. Není toho málo, co
nás čeká v letošním roce. Již nyní plá-
nujeme aktivity do dalších let. O kultur-
ních akcích se dozvíte na zadní straně
novin a hlavně průběžně na www.vizm-
burk.cz či Facebooku. Tam má skupina
Vizmburk již 1400 členů, kteří jsou pra-
videlně informováni o dění na hradě.
Máte-li zájem dostávat informace o ak-
cích a aktivitách našeho spolku, při-
hlaste se do naší skupiny.

Jsme rádi, že si čím dál více návštěv-
níků nachází cestu k nám na hrad. Sou-
visí s tím nejen vyšší příjmy, jak asi
každý očekává, ale také daleko vyšší
náklady na mzdy a provoz hradu. Na
tomto místě je třeba poděkovat největ-
ším přispěvatelům na naši činnost a opra-

vy. Na závěr děkuji obci Havlovice, Krá-
lovéhradeckému kraji, MAS Království
Jestřebí hory, Svazku obcí Jestřebí hory,
městům Červený Kostelec, Úpice a Rty-
ně, firmě Ex Terra a obrovskému množ-
ství podporovatelů za finanční pří-
spěvky, které nám pomáhají financovat
naši spoluúčast ve výši cca 3 mil. Kč
a další práce na hradě, které nejsou sou-
částí projektu. I když máme hlavní fi-
nanční rizika za sebou, nemáme ještě
vyhráno. Na jaře musíme proinvestovat
ze svého ještě cca 800 tisíc Kč a teprve
na podzim dostaneme 90 % zpět. Bu-
deme si muset opět půjčit, ale již daleko
menší částku než v roce 2020. Až konec
letošního roku nám ukáže, jak se nám
povedlo všechny náklady pokrýt.

Doporučuji všem, kteří ještě na hradě
po rozsáhlé rekonstrukci nebyli, přijďte
se podívat. Budete mile překvapeni.

Vypracoval Mgr. Jaroslav Balcar
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Opravený hrad vítá spoustu návštěvníků

Nedalekou minulost a současnost hradu dokumentují fotky a další části hradu

...HRAD VÍZMBURK 2021
(pokračování z předchozí strany)
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Nejvýznamnější akcí a zároveň naší
jedinou akcí pro veřejnost byla v roce
2021 Podzimní vyjížďka, navazující po
roční koronavirové pauze na tradici
Hubertových jízd. Tentokrát jsme spo-
lečně zakončili jezdeckou sezónu na
Krétě, a to v sobotu 2. října. Jakoby ne-
stačila omezení týkající se covidu, život
chovatelům koní a pořadatelům akcí
zkomplikovala navíc ještě přísná veteri-
nární opatření týkající se herpesvirové
nákazy koní. To, že jsme při pořádání
naší vyjížďky dodrželi platná veteri-
nární nařízení, však odradilo od účasti
mnohé z jezdců a vozatajů. Ti, kdo ne-
byli ochotni nechat své koně očkovat či
testovat, nemohli bohužel projít veteri-
nární přejímkou. Ale ani takoví majitelé
a chovatelé určitě nepřišli zkrátka. Ta-
jemstvím totiž není, že se v tu samou
dobu pořádala stejná akce s hojnou

SPOLEK JK HUBERT

Jízda zručnosti v zápřeži

Podzimní vyjížďka se nesla spíše v komorním duchu

účastí, jen o pár kilometrů dál, a to bez
veterinární přejímky a jakýchkoliv po-
žadavků na prokázání bezinfekčnosti
koní…

Naše vyjížďka se sice nesla ve spíše
komorním duchu, přesto jsme si ji užili
a na závěr jsme poměřili síly v kroko-
vém dostihu a jízdě zručnosti pod se-
dlem i v zápřeži. Počasí přálo, účastníci
i diváci byli dobře naladěni a soutěžící
určitě potěšily i pěkné ceny.

Děkujeme všem, kteří se nenechali
odradit přísnějšími pravidly a závěr jez-
decké sezóny oslavili s námi. Za pod-
poru děkujeme tradičním i novým pod-
porovatelům a sponzorům (Pivovar
Krakonoš Trutnov, Ráj zahrádkářů
Úpice) a také Zemědělské společnosti
Svobodné za poskytnutí pozemků pro
pořádání vyjížďky.

Iljana Jirmanová

Zimní údržba místních komunikací se
řídí vyhláškou obce č. 1/98, jejíž součástí
je i plán zimní údržby. Vyhláška vychází
ze zákona o pozemních komunikacích
č. 13/1997 Sb. v platném znění a schvá-
lilo ji zastupitelstvo obce dne 24. 3. 1998.
Úkolem zimní údržby místních komu-
nikací je zmírňování závad ve sjízdnosti
a schůdnosti na místních komunikacích
vzniklých zimními povětrnostními vlivy
a jejich důsledky. Zimní údržba je zajiš-
ťována s přihlédnutím ke společenským
potřebám na straně jedné a ekonomic-
kým možnostem vlastníka místních ko-
munikací (obce Havlovice) na straně dru-
hé. Obec zajišťuje zimní údržbu na
téměř 20 km místních komunikací.
Vzhledem k tomuto velkému množství
nelze zajistit zimní údržbu na celém
území obce najednou. Jednotlivé komu-
nikace jsou seřazeny do skupin podle
pořadí důležitosti. Pluhování a posyp
svažité části komunikace nad Jutou, která
patří mezi nejnebezpečnější, smluvně za-
jišťují Technické služby Úpice. Pluhování
ostatních komunikací zajišťuje sama obec
Havlovice svým traktorem ZETOR PRO-
XIMA Plus 90. V případě, že bychom
návaly sněhu nezvládali, je připravena
pomoci Zemědělská společnost Svo-
bodné a.s. Havlovice. Posyp komuni-
kací se zajišťuje drobným štěrkem a to
každý individuálně ze samoobslužných
kup, které jsou rozmístěny na 25 kop-
covitých částech místních komunikací
a jsou zřetelně označeny značkou „Posy-
pový materiál“. V rámci finančních mož-
ností je posypový materiál postupně
přemisťován do plastových nádob roz-
místěných podél komunikací. V nich je
uložen posyp smíchaný se solí. V případě
extrémního zhoršení sjízdnosti a schůd-
nosti místních komunikací (náledí …)
budou celkový posyp zajišťovat na požá-
dání Technické služby Úpice. Zajištění
celkového posypu komunikací po celé
zimní období není v technických a hlav-
ně ekonomických možnostech obce.
V zimním období je každý povinen při-
způsobit chůzi i jízdu stavu a povaze ko-
munikací.

Ing. Pavel Dvořáček

ZIMNÍ ÚDRŽBA
MÍSTNÍCH
KOMUNIKACÍ





Milí čtenáři, dovolte nám ohlédnout
se za rokem 2021, který byl pro nás
rokem rozporuplným. V mnoha ohle-
dech proti létům předchozím vybočo-
val a v mnohém se pro nás myslivce
a samozřejmě zvěř nic nezměnilo.

Většina příznivců našeho plesu za-
znamenala absenci této akce. Moc nás
to mrzelo, ale vzhledem ke všem naří-
zením a opatřením nebylo možné akci
uskutečnit. Pevně věříme, že se nám
v dohledné době povede ples uspořádat.
Pokud by tomu tak nebylo ani letos, tak
napřesrok snad již vše klapne a potkáme
se tak, jak jsme byli zvyklí.

Z akcí, kterých jsme se účastnili v mi-
nulosti, proběhla pouze Havlovka. Sta-
noviště jsme měli na Tylově paloučku
a pro účastníky jsme měli připraveny
zvěřinové pochoutky.

Nyní již k myslivosti samotné. Ochra-
na srnčat probíhala v letošním roce v za-
tím největším rozsahu. Po dobu něko-

lika týdnů jsme procházeli louky před
senosečemi a aplikovali zde pachové
plašiče. Uvítáme každého zájemce z řad
veřejnosti. V případě zájmu je možné
sledovat náš FB, kde uveřejníme místo
a čas srazu. Bohužel my sami informace
obdržíme zhruba týden před samotným
sečením. Je tedy dobré nás během květ-
na sledovat průběžně. V rámci ochrany
srnčat bych rád zmínil dobrou spolu-
práci se Zemědělskou společností Svo-
bodné Havlovice, která se finančně po-
dílí na zakoupení pachových plašičů.
Pevně věříme, že tato aktivita významně
ovlivní přežití srnčat v době senosečí.

Každoroční činností je oprava, údrž-
ba a výstavba nových zařízení. Letos
jsme úspěšně do honitby umístili dvě
nové kazatelny. Několik zařízení uklidili
a ještě více opravili a to včetně zařízení
sloužících k přikrmování zvěře.

Pokud rádi chodíte po lese a občas
zavítáte k našim přikrmovacím zaříze-
ním, můžete si na informačních letácích
přímo na krmelci nastudovat, co je
vhodné zvěři předkládat a čeho se vy-
varovat. Nevhodné přikrmování může
zvěři způsobit závažné zdravotní prob-
lémy, které mohou končit i úhynem.
Pokud spolu s námi chcete zvěři přilep-
šit, dbejte pokynů na těchto letácích.
Vzor pokynů je součástí tohoto článku.

V roce 2021 jsme opět odchovali vy-
sazené kachny divoké na rybníku na
Popluži a rybníku Jindra. Kachny přikr-
mujeme v zatáčce na Závodi, za pilou
a v Maršově. Tímto děkuji MO ČRS Hav-
lovice za ochotu a dobrou spolupráci
a dále pak všem členům, kteří se na při-
krmování kachen podílí.

Díky mírnějším opatřením se nám
oproti loňskému roku povedlo uspořá-
dat tři společné lovy, na kterých jsme lo-
vili zvěř černou, dravou a drobnou.

Rád bych poděkoval všem, kteří se akti-
vně podílejí na činnosti spolku a bez kte-
rých by všechno, co děláme, nebylo možné.

Dále velmi děkujeme Obecnímu úřa-
du Havlovice za finanční podporu, Ze-
mědělské společnosti Havlovice, Če-
skému rybářskému svazu Havlovice za
dobrou spolupráci a dalším subjektům
za podporu naší činnosti.

Budeme pevně věřit, že rok 2022
bude pro celou společnost o něco lepší
a mírnější a že se tato skutečnost pro-
mítne i do našeho koníčku, kterým
myslivost bezesporu je. Myslivosti zdar!

Jan Nývlt
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Srnče

Přímo do honitby byla umístěna nová
kazatelna

Z Informačních letáků, umístěných
přímo na krmelci se dozvíte, co je vhodné
zvěři předkládat a čeho se vyvarovat

Další nová kazatelna

Od 1. 1. 2007 na základě veřejnoprávní smlouvy projednává město Trutnov pro
naši obec za úplatu přestupky dle zákona č. 200/1990 Sb. O přestupcích, v plat-
ném znění a to na úseku:
1. přestupků proti veřejnému pořádku uvedenému v § 47 § 49
2. přestupků proti občanskému soužití uvedenému v § 49
3. přestupků proti majetku uvedenému v § 50
4. ostatních přestupků proti pořádku ve státní správě a samosprávě uvedených v § 48
V případě spáchání uvedených přestupků doporučujeme vždy obrátit se na Po-
licii ČR obvodní oddělení v Úpici k sepsání protokolu. Ten bude následně
postoupen k vyřešení městu Trutnov.

PROJEDNÁVÁNÍ PŘESTUPKŮ



Havlovičtí skauti v roce 2021 kromě
pravidelných družinových schůzek opět
nezaháleli.

Leden jsme zahájili online oddílovou
schůzkou, kdy jsme si s dětmi zahráli tý-
mový AZ kvíz. S dětmi jsme například
přiřazovali znělky k filmům a pohád-
kám, řešili krizové situace nebo pozná-
vali známé osobnosti. Zbytek jara nás
stále provázela přísná opatření a setká-
vání naživo nebylo možné. Děti a rád-
cové družin proto museli program při-
způsobit jiným rozhraním, což byla výzva
pro obě strany.

Proto jsme se ze všeho nejvíce těšili
na léto a náš oblíbený tábor. Letošní byl
výjimečný, protože ozkoušel naše zna-
losti a dovednosti v praxi. První týden
z celých 14 dní tábora byl vyhrazený
k putování do tábořiště. Havlovický od-
díl se po družinách vydal různými ces-
tami a stezkami.

Ježci nezaháleli a po svých odstarto-
vali už od kluboven. První „krizovka“
nás čekala už nad Královým kopcem.
Potíž způsobily zásoby jídla nezapočí-
tané do tíhy sbalených batohů z do-
movů. Skaut se ale nevzdává, a tak jsme
se za znělky Spongeboba, vyluzovanou
Dřívkem na flétnu, jako krysičky nako-
nec nedostali do propasti, ale do tábo-
řiště v Miletíně.

Ještěrky se nejdříve dopravily do Adrš-
pachu a tam jim začala pořádná pro-
cházka. Děvčata nelajdačila a za necelý
týden nachodila téměř 50 km! Není po-
chyb, že pravidelnými svačinkami byly
borůvky, když už nebylo možné uvařit
si k obědu blbouny.

Nejmladší Mufloni se spojili s Beruš -
kami ze Rtyně a společně proklusali
a prolétli Český ráj. Po cestě je čekala
spousta her, projížďka vlakem a pro ně-
koho první noci bez rodičů jen s kama-

rády. Vše bravurně zvládli a se všemi se
v Miletíně shledali zas o něco zkuše-
nější.

Druhou částí tábora, už společně
s dívčím oddílem ze Rtyně, nás prová-
zelo téma Harry Potter. Výhercem po-
háru nebyl ovšem jako v knize Nebelvír,
nýbrž Mrzimor. Zvítězil jak v celotábo-
rové hře, kde zaháněli mozkomory, hle-
dali kameny v potoce nebo kreslili erb,
tak v doplňkové disciplíně famfrpálu.
Odměnou jim byl obří dort z ovoce
a pro všechny zúčastněné závěrečná
hostina se spoustou dobrot.

Na podzim jsme se i s rodiči vydali
podívat na Ruprechtický Špičák, užili si
zábavu na sportovním odpoledni (kde
si klidně celá vesnice s námi mohla za-
hrát hru 1, 2, 3 vlk nebo se projet na
kánoi), zúčastnili se víkendové akce
a přivítali 4 nové členky do našeho od-
dílu.

V prosinci nás čekalo už jen každo-
roční předání Betlémského světla u kap-
ličky, které rozsvítilo domovy mnoha
vesničanů.

Doufáme, že si děti tento rok užily
stejně jako rádcové a vedoucí a uvidíme
se s nimi i nadále. Pokud by se někdo
o našich dobrodružstvích chtěl pře-
svědčit na vlastní oči, rádi ho na nějaké
akci uvidíme. 

Za 3. oddíl
„Medvědi“ Havlovice

Barbora Nývltová – Kečup
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Společné táborové foto

Havlovičtí skauti na puťáku Společný výlet i s rodiči na Ruprechtický Špičák



Rok 2021 u hasičů v Havlovicích …
Jako v loňském roce začnu přehled

činnosti za předchozí rok konstatováním,
jak moc nás, naši činnost i aktivity ovliv-
nila celosvětová pandemie covid-19. Plá-
nované akce se přes vládní nařízení
konat nemohly a ovlivněno bylo i setká-
vání našich členů. I přes tuto skutečnost
se nám pár věcí v letošním roce podařilo.

Začátek roku jsme zahájili v takzva-
ném „lockdownu“ bez výroční valné
hromady a zanedlouho nás čekala ještě
tvrdší opatření v podobě zavřených
okresů a nočního zákazu vycházení.
Spolková činnost byla na bodu mrazu,
nutná komunikace probíhala přes mo-
bilní telefon a email. Všichni jsme věřili,
že to brzo skončí a budeme se moci po-
tkat alespoň na členské schůzi.

Zimní měsíce jsme věnovali teore-
tické přípravě členů jednotky a řidiči zá-
sahového vozidla se zúčastnili školení
řidičů. Pravidelné okrskové školení se
bohužel konat nemohlo.

Co se nám v letošním roce ale poda-
řilo, byla, díky našim mladým hasičům
a hasičkám, hojná a velice úspěšná účast
na soutěžích v požárním sportu. Na po-
stupových soutěžích jsme se po vyhra-
ném okresním kole kvalifikovali na kolo
krajské do Hradce Králové. Zde jsme se
prali o účast na republikovém kole, ale
o pouhé dvě setiny sekundy jsme skon-
čili čtvrtí a na republiku postupovali
první tři. I přes těsný nepostup nás tento
výsledek velice potěšil. V průběhu léta
jsme se zúčastnili 19 pohárových soutěží,
kde jsme z toho 12x stáli na bedně ví-
tězů a z toho 9x na stupínku nejvyšším.

Výjezdová jednotka zasahovala u 18
událostí. Jednalo se o převážné tech-
nické pomoci, požáry, záchranu osob
AED a likvidaci ropných produktů.

Nejzajímavějším letošním zásahem
bylo 3. dubna nasazení naší jednotky
v obci Kosičky u Hradce Králové na lik-
vidaci epidemické nákazy v chovu drů-
beže. Zde probíhala několikadenní lik-
vidace 180 tis. slepic z klecových chovů.
Zásah probíhal ve speciálních oblecích
za přísných hygienických opatření. Ně-
kolikahodinová směna v tomto prostředí
a obleku byla opravdu velice náročná.

27. 11. jsme v odpoledních hodinách
povoláni na záchranu osoby pomocí
AED (autonomní externí defibrilátor)
k lomu Krákorka. Na místě jsme za
4 minuty a společně s hasiči z Červe-
ného Kostelce a našeho AED se nám
podařilo osobu zachránit. Důchodkyně
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ČINNOST SDH HAVLOVICE V ROCE 2021

(dokončení na následující straně) Dřevěnou lávku je potřeba každý rok opláchnout vodou

Odstraňování spadlého stromu

Likvidace epidemické nákazy v chovu drůbeže v obci Kosičky u Hradce Králové



byla následně letecky transportována do
FN Hradec Králové.

V letošním roce jsme do našich vý-
jezdů plně zapojili naši novou čtyř-
kolku. U mnoha zásahů se ukázalo její
specifické a nenahraditelné využití a to
zejména v hůře přístupných částech
obce a okolí.

Jednotka v šesti událostech zasaho-
vala i mimo katastr obce Havlovice.

Z další činnosti v průběhu roku jsme
provedli omytí dřevěné lávky a závě-
rečné očištění nové cyklostezky. Pro tá-
borníky v Havlovicích a Hajnicích jsme
provedli ukázku naší techniky. Dále
jsme v letošním roce zajistili několikrát
stavbu našeho pártystanu na soukro-
mých akcích.

Pevně doufám, že v letošním roce bu-
deme moci alespoň část námi plánova-
ných akcí uskutečnit.

Závěrem této zprávy bych chtěl velice
poděkovat všem členům a členkám i ro-
dinným příslušníkům, kteří se svým
volným časem podíleli na zajištění akcí
pořádaných nejen sborem dobrovol-
ných hasičů, dále pak na údržbě a opra-
vách techniky a na jiných akcích spoje-
ných s hasiči. Poděkování dále patří
všem členům soutěžního družstva a dě-
tem, kteří reprezentují naše SDH a obec
Havlovice na soutěžích v požárním spor-

HAVLOVICKÉ NOVINY 29

Přehled výjezdů jednotky dle kategorií:

DRUH UDÁLOSTI obec Havlovice okolní obce a města

POŽÁR 1 1

TECHNICKÁ POMOC 8 4

ÚNIK ROPNÝCH PRODUKTŮ 2 0

ZÁCHRANA OSOBY AED 1 0

EPIDEMIE – NÁKAZY 0 1

(pokračování z předchozí strany)

Likvidace požáru hrabanky

Ke čtyřkolce byl ještě přikoupen přívěsný vozík

...ČINNOST SDH HAVLOVICE V ROCE 2021

tu. Nemalé poděkování patří našim
sponzorům, kteří nás v naší činnosti
podporují nejen finančními, ale i mate-
riálními dary. Hlavní poděkování patří
Obecnímu úřadu v Havlovicích, v čele
se starostou Ing. Pavlem Dvořáčkem za
nemalé finanční prostředky, bez kterých
bychom tuto práci nemohli vykonávat.

TO BYL ROK 2021...

Martin Dvořáček
velitel JSDH

Havlovice

Podmínky kácení a prořezávání
stromů rostoucích mimo les upra-
vuje zákon číslo 114/92 Sb a vyhláška
č. 175/2006, kterou se upravují některá
ustanovení zákona. Dne 15. 7. 2013
vstoupila v platnost novela vyhlášky
o ochraně dřevin a povolování jejich
kácení č.189/2013 Sb. Novela přináší
zásadní změnu v přístupu ke kácení
stromů a keřů v soukromých zahra-
dách. Majitel zahrady již nemusí žádat
o povolení ke kácení stromů, které
rostou na jeho zahradě. Zahrada je
pro účely této vyhlášky definována
jako pozemek u bytového nebo rodin-
ného domu v zastavěném území obce,
který je stavebně oplocený a nepří-
stupný veřejnosti. Zahrada musí sou-
časně splňovat všechny tyto znaky.
Tyto podmínky nesplňují pozemky
v zahrádkářských koloniích a dále po-
zemek ohraničený pouze živým plotem.

Každý vlastník, který se rozhodne
pokácet zdravý strom rostoucí mimo
les, který má ve výšce 130 cm nad
zemí obvod kmene větší než 80 cm, je
podle zákona povinen podat si žádost
na Obecní úřad v Havlovicích. Ten
provede místní šetření, kde zejména
zjišťuje, zda-li strom nemá estetickou,
historickou nebo jinou hodnotu.
Pokud tomu tak není, je následně vy-
dáno zdarma povolení ke kácení. Vzor
žádosti je k dispozici na webových
stránkách obce. Žádost musí obsaho-
vat: jméno a adresu žadatele, druh
a počet dřevin, které mají být káceny,
udání obvodu kmene ve výšce 130 cm
nad zemí, číslo pozemkové parcely
a zdůvodnění. Za pokácení stromu
bez povolení může být udělena pokuta
až do výše 10 000,– Kč. Stromy lze
kácet v termínu od 1. 11. do 31. 3.

Ing. Pavel Dvořáček

KÁCENÍ STROMŮ



Rok 2021 byl velmi podobný roku
předchozímu, co se týká potřeby nahra-
zovat to, co vždycky šlo, ale teď nejde
v souvislosti s nejrůznějšími opatřeními
přijímanými vládou.

Nemohli jsme plnohodnotně plnit
celoroční činnost v souladu se směrni-
cí hry Plamen ani se ve školním roce
2020/2021 účastnit sportovních soutěží.
Většina plánovaných aktivit byla po-
stupně rušena. Co se nám přesto poda-
řilo společně zvládnout?

Někteří se i z domova zapojili do sou-
těže „Požární ochrana očima dětí“,
kreslili obrázky, které jsme poslali do
okresního kola soutěže. V soutěži uspěli
Jirka Dvořák – 1. místo v kategorii M2
(MŠ) v kole okresním a 2. místo v kole
krajském a Eliška Hofmanová 2. místo
v kategorii M1 (MŠ) v okresním kole.
Ještě jednou oběma gratulujeme.

V sobotu 27. března jsme se každý
sám, přitom společně zúčastnili dobro-
volnické akce „Ukliďme Česko“. U ha-
sičské zbrojnice byl k dispozici „pytlo-
mat“, kde si kdokoliv mohl vzít igelitový
pytel, rukavice a vyrazit na svůj vlastní
úklid.

Před letními prázdninami jsme se ně-
kolikrát sešli na hřišti a věnovali se tré-
ninku práce s hadicemi, štafety požár-
ních dvojic, běhu jednotlivců na 60 m
s překážkami a požárního útoku.

Po prázdninách jsme se scházeli jako
obvykle v pátek a trénovali na blížící se
závody požárnické všestrannosti. V zá-
vodě o Libňatovský pohár hlídka kate-
gorie mladší ve své premiéře získala
6. místo a hlídka starší kategorie krás-
né 3. místo, přestože byla jen 3členná
v konkurenci 14 hlídek. V okresním
kole ZPV reprezentovala SDH Havlo-
vice jen hlídka kategorie starší, která
bohužel pro úraz jednoho závodníka
soutěž nemohla v plném počtu dokon-
čit a skončila tak na posledním místě
startovní listiny. Ale zdraví je nejdůleži-
tější. Dobře to dopadlo.

Ve středu 29. září jsme vyrazili do ulic
vesnice ve žlutých tričkách nabízet žluté
kvítky měsíčku lékařského v rámci dob-
rovolnické akce Český den proti rako-
vině. Podařilo se nám vybrat krásných
10.251 Kč.

V sobotu 2. října se 6 členů kolektivu
zúčastnilo „Hornolánovských šedesá-
tek“ – závod v běhu na 60 m s překáž-
kami. V kategorii přípravka závodili
Eliška Hofmanová – 9. místo a Nikola
Pavlásek – 1. místo. V kategorii starší
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Hlídka starší kategorie obsadila krásné 3. místo v Libňatovském poháru

Eliška Hofmanová na Hornolánovské šedesátce

Mladí hasiči při akci Český den proti rakovině

(dokončení na následující straně)
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dívky bojovala Iveta Pavlásková – 11.
místo a Barča Tomanová - 18. místo. Ka-
tegorii starší chlapci reprezentovali Jin-
dřich Kopřiva – 11. místo a Jan Havrda –
28. místo.

Jednu schůzku v říjnu jsme vyrazili
na kopec pouštět draky. V prosinci, když
napadl sníh, jsme na stejném kopci pe-
káčovali.

Poprvé se nám letos podařilo zapojit
se do sbírky dárků pro děti z chudých
rodin, dětských domovů apod. – Kra-
bice od bot. Naplnili jsme 4 krabice nej-
různějšími dárečky pro dva kluky a dvě
slečny, které jsme předali na sběrné
místo v Trutnově.

I v letošním roce navštívil Mikuláš
s čertem hasičskou zbrojnici a přinesl
balíčky, které dětem rozdával za pís-
ničku či básničku a slib, že polepší to, co
je potřeba.

Před Vánoci jsme si ozdobili strome-
ček v hasičárně, rozdali pár drobných
dárečků, ochutnali cukroví, v parku si
zapálili prskavky a s přáním klidných
Vánoc se rozešli domů. Na Štědrý den
se uskutečnilo „Čekání na Ježíška“ –
výlet s myslivcem Pavlem do lesa ke kr-
melci, přilepšit zvířátkům. Tentokrát s re-
kordní účastí 38 osob.

Děkuji všem, kteří se dětem v prů-
běhu uplynulého roku ve svém volnu
věnovali, děkuji za výdrž a ochotu po-
máhat.

Jitka Hofmanová, hasiči SDH Havlovice
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Podél hlavní silnice v délce 140 m byla osazena svodidla

Kamenná zeď podél hlavní silnice byla přespárována
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Kdo sportuje v areálu
covidu tím dává ránu.

FOTBAL
Ke třem tradičním turnajům přibyl

bratříček pro hráče nad 60 let.
HAPO 15+

Po téměř klinické smrti našeho tur-
naje ve 43. ročníku (hrálo jen 12 muž-
stev) se v tom loňském představilo
solidních 24 týmů a snad jsme se doká-
zali znovu nadechnout. Poprvé v turnaji
zvítězilo mužstvo Atletico Chuligán
z Dobrušky, tradiční účastník. Letos by-
chom chtěli důstojně oslavit 45. ročník,
který bude mít bohatý program pro ši-
rokou veřejnost.
HAPO STAR 40+

Zúčastnilo se 7 mužstev a vítězství
obhájilo mužstvo Tyrolit Úpice, i když
jediným rodilým úpičákem byl kapitán
tohoto mužstva.
SUPER HAPO STAR 50+

Tento turnaj absolvovalo 9 mužstev,
mj. z Ostravy, Berouna, Jihlavy, Pardu-
bic a nově i z Mostu. Vítězství v jubilej-
ním 20. ročníku obhájili Dědci Náchod.
MAXI SUPER HAPO STAR – EXTRA 60+

Tento nový turnaj pro hráče nad 60
let vznikl na popud Zdeňka Honzery,
který také už dosáhl na tuto magickou
číslovku. Nikdo z nás ani nečekal, že se
hned v 1. ročníku představí 5 mužstev.
Z vítězství se radovali Klasici Jihlava
a odvezli si stylový pohár, který nám vě-
novala Jansova pohřební služba...

Také v havlovické seniorlize jsme
odehráli další sezónu. V průběhu roku
jsme trávili čtvrteční podvečery při tra-
dičním fotbálku všech generací a do-
konce při pravidelné účasti jedné dívky.

MINIGOLF
Už do 15. sezóny vstoupila minigol-

fová tour. Ta se hraje vždy od dubna do
října každou druhou neděli od 15 ho-
din. Do sedmi turnajů zasáhlo celkem
15 hráčů a hráček. Z vítězství a obřího

Nové workoutové hřiště ve sportovním areálu

Novou atrakcí ve sportovním areálu je stůl pro hru teqball

poháru se tentokrát radoval Tomáš Lok-
venc z Červeného Kostelce.

NOHEJBAL
Tradičního turnaje O dušičky havlo-

vického vodníka trojic se zúčastnilo
19 týmů. Z vítězství se radovali kluci
z Nováče s názvem Normálně.

STREETBALL
V tomto sportu se na asfaltovém po-

vrchu konal pouze 1 turnaj a to svato-
václavský. V tradičně pohodové atmo-
sféře se představilo 8 týmů. Vítězství
brali eRimJobs.

DALŠÍ SPORTY V AREÁLU
V permanenci byly opět kurty na

tenis, volejbal i ten plážový, nohejbal,
ping pong, občas ruské kuželky a pe-
tanque. Využity byly i koloběžky a šla-
pací káry. V obležení bylo tradičně
dětské hřiště. Děti dále využívaly prolé-
začky u řeky, chodily po lajně a jezdi-
ly na lanovce. V jarních měsících se
v areálu zastavovali vodáci při jarním
sjíždění Úpy. Konaly se i dvě firemní
akce Joyson a Astratex, které jsou u za-
městnanců firem velice oblíbené. Při

těchto akcích je mimo využití všech
sportovišť možné vyzkoušet i nové
sporty a disciplíny, které si firmy sami
zajišťují pro zpestření a pobavení.

V zimních měsících fungovalo klu-
ziště nejen pro bruslaře, ale díky skvě-
lým podmínkám i k sehrání hokejových
zápasů. Na louce vedle areálu bylo díky
neobvykle bohaté sněhové nadílce a dí-
ky sněhovému skútru obecního úřadu
v provozu téměř kilometrové kolečko
pro běžkaře. Rok byl tradičně zakončen
47. ročníkem Silvestrovského běhu za
účasti cca 200 závodníků všech katego-
rií. Na této akci se podílíme spoluprací
s TJ Maratonstav.

NOVINKY V AREÁLU
Revoluční, ale mnohými nepostřeh-

nutá, byla výměna obří trampolíny na
dětském hřišti, která po šesti letech maxi-
provozu byla už tak unavená, že začala
propouštět vzduch a pomalu přestala
zvládat nápor skotačících dětí. Věříme,
že i ta nová vydrží nápor stejně jako
ta původní. Sokol za výměnu zaplatil
128 800,– Kč (ceny u položek jsou uve-
deny bez DPH). Další velkou investicí



opět podařilo zorganizovat ve spolu-
práci s Modrou střelkou Náchod už
32. ročník pochodu Václavice Havlo-
vice. Při účasti více než 350 účastníků
jsme se těšili při pohybu opět se pro-
bouzející přírodou.

Kolektiv Šlapeto se každé čtvrteční
odpoledne proháněl od jara do pod-
zimu v našem regionu (vesměs na elek-
trokolech). Při společné týdenní dovo-
lené byli ubytováni v Mníšku pod Brdy.
Při vyjížďkách navštívili Karlštejn, Ště-
chovice i Dobříš. Tato parta cyklopoho-
dářů má celkem 19 členů. I naše uby-
tovna pomalu vítala první návštěvníky,
a to účastníky sportovních akcí, účast-
níky dvou turnusů tradičních prázdni-
nových táborů i individuální turisty
brázdící region. Občas se podařilo uby-
tovat zaměstnance různých firem pra-
cujících v okolí. Opět se k nám při svém
tradičním soustředění vrátily náchod-
ské mažoretky z oddílu Mona, mimo-
chodem mistryně světa ve svém sportu,
které při vystoupení v areálu nadchly
diváky svým uměním. Do ubytovny
jsme zakoupili 27 nových postelí za
83 700,– Kč a celý objekt prokoukl po
vymalování.

CVIČENÍ A HRY V TĚLOCVIČNĚ,
ŠKOLCE A V SÁLE KULTURNÍHO
DOMU
Ten kdo denně cvičí
i Omikron jistě zničí.

Pravidelné cvičení všech složek v tě-
locvičně bylo v minulém roce v zimě
i v jarních měsících zakázané. Po uvol-
nění situace se postupně začalo sporto-
vat alespoň venku. Sportovní život do
naší, jindy maximálně vytížené tělo-
cvičny, se začal postupně vracet až na
podzim. Cvičit začaly všechny věkové
kategorie, hrál se ping pong, florbal,
badminton i fotbálek. Také šlapeťáci
pravidelně navštěvovali tělocvičnu při
různých hrách. V závěru roku jsme uspo-
řádali už 3. ročník memoriálu Standy
Čápa ve stolním tenisu za účasti 18 pře-
vážně havlovických hráčů. Vítězem se
stal přespolní Dudek Petr. Po skončení
turnaje byl představen nový stůl pro hru
teqball, cena 72 100,– Kč. Zájemci si tak
mohli na tomto novém sportovním
prvku vyzkoušet nohejbal, volejbal
a stolní tenis. Tato nová aktivita bude od
jara v provozu ve sportovním areálu
před zelenou boudou, která už sice
dávno není zelená, ale stále si zachovává
své tradiční označení. Stejně to má
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Vítězství ve svatováclavském turnaji ve streetballu brali eRimJobs

Kolektiv Šlapeto během týdenní dovolené navštívil i Karlštejn

(dokončení na následující straně)

bylo vybudování venkovní tělocvičny
workoutového hřiště. Po instalaci hlav-
ního tělesa byla v této části ještě zabu-
dována stávající bradla a později do-
koupen a instalován další cvičební prvek
sestavy. Pod všechny tyto prvky byl po-
ložen koberec z umělé trávy. Tato
sranda přišla TJ na 235 000,– Kč.

Ale už po instalaci první části se za-
čala venkovní tělocvična plnit sportovci.
Tak věřme, že těm stávajícím chuť cvičit
vydrží a přidají se i další. Zakoupeny
byly přenosné „koše" na hru zvanou disc-
golf za 10 000,– Kč. K dalšímu vylepšení
areálu slouží čtyři nové lavičky u cyklo-
stezky naproti dětskému hřišti, částka
20 000,– Kč (vybudováno ve spolupráci
s obcí). U správní budovy byla prove-
dena stabilizace objektu a zároveň byl na-
tažen nový marmolit okolo celého ob-
jektu za 12 000,– Kč. Pro množství trávy
z častého sečení dvou fotbalových hřišť
a okolních ploch jsme za 39 900,– Kč za-
koupili objemný kontejner, který „parkuje“
vedle cyklostezky u hasičského zázemí.

Dále bylo nutno zakoupit novou plach-
tu na velký stan poničený červnovou vi-
chřicí za 12 300,– Kč.

Udržování hracích ploch hnojením
a vertikutací stálo 18 000,– Kč, oprava
traktůrku na sečení trávy 4 300,– Kč,
oprava sněhové frézy 11 000,– Kč. To
jsou jen ty větší položky, které jsem zde
pro představu zmínil. Drobnosti v řádu
dalších desetitisíců zde již rozepisovat
nebudu. V areálu jsou ve velké oblibě
i hojně využívaná „sluneční“ lehátka
u říční „pláže“. Velkou atrakcí byl na lou-
ce vedle areálu start 25 horkovzdušných
balonů, což byl nádherný zážitek pro
desítky ranních ptáčat, kteří si tuto akci
přišli vychutnat. V areálu se však jedna
velká akce nepodařila uskutečnit. Jedná
se o revitalizaci víceúčelových kurtů po
15 letech. Zde bude v letošním roce od-
straněn starý písek, upraven travní vlas
a provedeno nové zapískování. Tato
akce je naplánována na duben s roz-
počtem 230 000,– Kč. Tenisté, nohejba-
listi i volejbalisté se mají na co těšit.

TURISTIKA, CYKLISTIKA, UBYTO-
VÁNÍ, TÁBORY
Ke spacáku vem si celtu
nepustíš si k sobě Deltu.

S jarním sluníčkem a pozvolným roz-
volňováním různých omezení se nám

(pokračování z předchozí strany)



i prodejní stánek, kterému také nikdo
z pamětníků neřekne jinak než kolo-
toč... Ale zpět do tělocvičny. Vy, kdo tam
chodíte, jste si jistě všimli výmalby
a pěkných obrázků na chodbě, kde jsou
prezentovány různé sportovní činnosti.
Ke svým cvičebním aktivitám se po-
malu probouzejí i naše jogínky, které se
v minulosti scházely v MŠ. V kulturním
domě se v závěru roku uskutečnily dva
turnaje. Nohejbalový absolvovalo 8 tro-
jic a z vítězství se radoval tradiční účast-
ník Janci. Turnaj v badmintonu zde hrá-
lo po celý den 15 dvojic a na prvním
místě se umístili Matoušek Kateřina
a Kaufman Petr.

PODĚKOVÁNÍ
Chtěl bych poděkovat všem, kteří se

podílejí na chodu naší jednoty, výboru
(za připomenutí stojí věkový průměr,
který je nyní už 62 let). Zde musíme
začít intenzivně přemýšlet na omlazení
či alespoň doplnění. Dále cvičitelům
(těch také není nikdy dost), organizáto-
rům jednotlivých akcí (i nás je čím dál
méně), ochotným lidičkám při pomoci
v zimě na kluzišti, ale i účastníkům na-
šich tradičních akcí (že se k nám stále

vracejí), také divákům a návštěvníkům
areálu. Vážíme si toho, že drtivá většina
z Vás udržuje pořádek a je v pohodě.
Bohužel se najdou i tací, kteří dosud
neuklízí po svých čtyřnohých miláčcích
a po letech klidu nás v pergole navští-
vili i sprejeři. Ale jsem přesvědčen, že je
brzy odhalíme tak, jak to bylo v minu-
losti a škoda bude uhrazena. Také bych
rád poděkoval organizátorům dětských
táborů i prodejcům ve stánku (bohužel
někteří, sotva se zaučí, odcházejí za
lepším tam, kde mohou pracovat bez
smlouvy a peníze dostávají na ruku).
My tak musíme při poctivosti zaučovat
nové tváře. Rád bych poděkoval i těm,
kteří se starají o webové stránky, dávají
čerstvé zprávy na facebook a za skvě-
lou fotodokumentaci i kroniky ze všech
akcí. Samostatnou kapitolou je náš ne-
nahraditelný vodník, který neodmysli-
telně patří k našim akcím. Velké podě-
kování patří i správci, který udržuje tě-
locvičnu i ubytovnu společně s paní
uklizečkou, spravuje celý areál, řídí pro-
dej a zajišťuje koordinaci sportovišť
a akcí. Sokol by na této úrovni nemohl
fungovat bez desítek sponzorů, kteří
nás neopustili ani v této složité době.
Vážíme si moc všech a těší nás i vzrůs-

tající zapojení havlovických firem a živ-
nostníků. Děkujeme obecnímu úřadu
za finanční injekce (snažíme se to obci
a především občanům vracet mož-
nostmi sportovního vyžití a propagací
naší vesnice). Poděkování patří i Země-
dělské společnosti za umožnění parko-
vání na louce při turnaji HAPO.

Dále poděkování patří MAS Králov-
ství Jestřebí hory za finanční podporu
našich aktivit a za skvělou spolupráci při
organizování tradiční Olympiády pro
dříve narozené. Vždyť olympiáda se za
13 let stala oblíbenou akcí pro seniory
z širokého okolí. Za finanční podporu
patří také dík Královéhradeckému kraji
a MŠMT. Největším sponzorem naší TJ
jsme však my. Finanční prostředky na
činnosti a trvalé udržování a zvelebování
našeho majetku získáváme pronájmy
sportovišť a ubytovny a příjmem z pro-
deje ve stánku. Tak ať ten letošní rok opět
zvládneme ve zdraví nejen my v Sokole
(nyní nás je 234 členů), ale zdraví, klid
a pohodu přejeme všem ostatním a tě-
šíme se, že rozšíříte naše řady.

Sport ať s námi stále žije
a už žádná pandemie!

Zpracoval Miloslav Tohola
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Výměna obří trampolíny na dětském hřišti Silvestrovský běh 2021 – kolečko Buď fit
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Tyrolit Úpice se stal vítězem 28.ročníku HAPO STAR 40+ Mužstvo Atletico Chuligán z Dobrušky, vítěz 44. ročníku HAPO
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Na fotbalový rok 2021 nebudeme
v Havlovickém svazu malého fotbalu
vzpomínat příliš v dobrém. Zdravotní
situace v žádném případě nepomohla
rozvíjet tradiční soutěže, které se v regi-
onu hrají už více než tři desítky let.

Na jaře se nám naštěstí ještě podařilo
dohrát ročník 2020, do kterého zasáhlo
7 mužstev. Sezóna sama o sobě nabídla
velmi dramatický průběh, kdy se o titul
mistra bojovalo až do úplně posledního
kola. Velmi dobře se v soutěži prezento-
vala tradiční mužstva, která soutěži vé-
vodí dlouhodobě, ale i týmy zespodu
tabulky, které dokázaly často favority
potrápit. Titul si nakonec vybojoval tým
z Náchodska – Kohouti Studnice. Ve fi-
niši udržel jednobodový náskok před
Libňatovem, třetí místo získal trutnov-
ský celek z Horního Starého Města.

Bohužel vyhlídky na start nového roč-
níku, který se měl rozehrát na podzim
2021, absolutně krachly. Zájem mužstev,
které se chtěly do fotbalové soutěže
zapojit, zcela uvadl, a tak se na podzim
hlavní liga nerozjela vůbec. Budeme te-
dy doufat, že se podaří novou sezónu
zahájit na jaře 2022 alespoň s torzem
týmů, které v soutěži zbyly. S jen trpkým
úsměvem v současné době vzpomí-
náme na léta, kdy v soutěži zápolily ve
dvou soutěžích až dvě desítky týmů. Ty-
to doby jsou bohužel nenávratně pryč. 

Poslední turnaj z předešlého roku si
na jaro schovala také liga seniorů, tedy
hráčů nad 40 let. Tříčlenná soutěž se
hraje tradičně v Havlovicích, přičemž
titul připadl do kapsy hráčům týmu
Kopáči Červený Kostelec. Havlovická
HAFA ztratila pouhých 6 bodů a skon-
čila druhá, třetí místo si ze soutěže od-
nesl Hurikán Trutnov. Do podzimní
části soutěže pak vstoupila jen dvě muž-
stva, a tak si Havlovice s Trutnovem
musely vystačit se vzájemnými zápasy.

Šest mužstev v létě absolvovalo také Li-
gový pohár, který se stal kořistí tradičně
velmi dobře připraveného Ležáku Česká

Skalice. Druzí skončili hráči Laviny Čer-
vený Kostelec a třetí místo si odnesl, stejně
jako v dlouhodobé lize, HSM Trutnov.

Skvělou prezentaci našeho svazu pak
zajistil tým Barchovanu Libňatov. Ten se
stejně jako v loňském roce zúčastnil,
tentokrát na „divokou kartu“, celorepu-
blikového Poháru vítězů pohárů. Jeho
dějištěm byla tentokrát Olomouc, od-
kud si hráči mužstva ze sousední ves-
nice přivezli dělené 9. místo. Ze základní
skupiny se probojovali až do závěreč-
ného play-off, kde však podlehli poz-
dějšímu finalistovi z Brna.

Kromě soutěží dospělých tradičně dí-
ky Jaroslavu Kociánovi pořádáme sou-
těže pro mládež. Snaha zaujmout hráče
mladých generací a nabídnout jim atrak-
tivní fotbalovou zábavu na malém
prostoru je cesta, jak udržet povědomí
o našem svazu. Díky spolupráci s Místní

akční skupinou Království – Jestřebí
hory proběhl v Havlovicích už tradiční
sportovní den, který se skládá ze street-
ballu, přehazované, minigolfu a samo-
statné soutěže v malé kopané.

Tradiční halový turnaj Úpský pohár
se ze známých důvodů v lednu nemohl
konat, což se bohužel opakovalo také na
startu letošního roku.

Chtěl bych na závěr poděkovat všem,
kdo se podílí na činnosti chodu svazu,
jednotlivým mužstvům, kapitánům, ale
pochopitelně i sponzorům. Velmi si ce-
ním podpory od obce Havlovice, která
naši organizaci pravidelně podporuje
finančně i nemateriálně, dále MAS Krá-
lovství – Jestřebí hory, T. J. Sokol Havlo-
vice za poskytování zázemí, Asociaci
malého fotbalu a v neposlední řadě také
všem dalším drobnějším sponzorům
a příznivcům. Jaroslav Pich

Na ZŚ Úpice Lány, jako vítěze sportovního dne, čekala tradiční koupel v řece Úpě

Turnaj v malém fotbale, který Havlovický svaz uspořádal, ovládla ZŠ Pilníkov

Mužstva z okolních škol na tradičním sportovním dnuHAVLOVICKÝ SVAZ
MALÉHO FOTBALU z.s.

HAVLOVICKÝ SVAZ MALÉHO FOTBALU Z.S.



Vážení čtenáři havlovických novin,
sešel se nám opět rok s rokem, a tak

i letos na tomto místě hodnotíme uply-
nulou sezónu a plánujeme akce na le-
tošní rok. Snad i díky událostem, které
byly a stále jsou spojeny s pandemic-
kými opatřeními, ten loňský rok utekl
jako voda.

V zimních měsících loňského roku
jsme oprášili spolupráci s obcí Velké
Svatoňovice a výsledkem bylo umístění
4 ks odpočinkových laviček kolem ryb-
níka Podháj ve Velkých Svatoňovicích.
Naši členové se v jarních měsících ak-
tivně zapojili do prořezu stromů na této
lokalitě.

V roce 2020 jsme v rámci Žádosti
o poskytnutí dotace formou veřejno-
právní smlouvy z rozpočtu obce Havlo-
vice žádali o poskytnutí finanční částky
na rekonstrukci dvou chatek, taktéž umís-
těných u rybníka Podháj, které slouží
k rekreaci nejen našim členům. Během
podzimních a jarních měsíců byly po-
stupně vyměněny podlahy, usazena
nová ČOV, zakoupen nábytek a nové
elektrospotřebiče. Celkové náklady se
vyšplhaly na částku 99.920 Kč. Obec
Havlovice nám na rekonstrukci přispěla
částkou 50.000 Kč.

Během letních měsíců jsme se věno-
vali intenzivnímu odlovu drobného can-
dáta obecného. I v loňském roce jsme
byli s výsledkem spokojeni a potěšila
nás zejména informace, že odběratelé si
pochvalují dobrou zdravotní kondici
této ryby v jejich revírech.

8. září 2021 nám byl nahlášen pode-
zřelý úhyn blíže nespecifikovaného množ-
ství ryb na potoku Zaječí ve Velkých Sva-
toňovicích. Ihned jsme začali jednat,
byly provedeny odběry vzorků vody, míst-
ní šetření možného zdroje nákazy a od-
lovení uhynulých kusů ryb. Výsledkem
bylo 162 kusů pstruha potočního, který
uhynul s největší pravděpodobností
v důsledku nedostatku kyslíku. Zdroj
otravy se nám nepodařilo prokázat.

S nastávajícím podzimem začalo být
kolem rybárny živo a to především
v nočních hodinách. Na návštěvy s oče-
kávaným občerstvením k nám začaly
chodit vydry říční. Přišly se pochlubit
s celou rodinou a tak jsme díky foto-
pastím napočítali i 3 jedince za jeden
večer. Vydra je celoročně chráněným
vrcholovým predátorem a nemá v těch-
to podmínkách přirozeného nepřítele.
Zákon neumožňuje její odstřel a jedi-
nou cestou, jak zmírnit škody, je žádat
náhrady po státu.

Druhá sobota v měsíci říjnu je již tra-
dičně věnována podzimnímu výlovu
výtažníku Jindra v Havlovicích. V loň-
ském roce nás podpořil svou účastí
i havlovický vodník a bavil svou pří-
tomností širokou veřejnost na hrázi
rybníka. 

I z pohledu čísel jsme byli s výsled-
kem spokojeni. Celkem bylo odloveno
4.581 kg všech druhů ryb. Do sportov-
ního revíru Podháj jsme v loňském roce
vysadili 2.000 kg kapra obecného a 155
kg lína obecného. Do řeky Úpy bylo
v průběhu roku vysazeno 400 kg
pstruha duhového. Členská základna
čítala v loňském roce 523 členů.

Některé ryby nám posloužily v ku-
chyni rybářského plesu, který se po třech
odkladech mohl za určitých pravidel
konečně uskutečnit v sobotu 23. října
2021. Bohatá tombola, příjemná hudba

a výborné rybí speciality přispěly k po-
hodovému průběhu celé akce.

V letošním roce plánujeme rekon-
strukci odtokového kanálu z rybníku
Jindra v Havlovicích. Především boky
kanálu jsou v havarijním stavu a hrozí
jejich zhroucení. Rekonstrukci směřu-
jeme na jarní měsíce, kdy rybník není
napuštěn do plného stavu. V říjnu by-
chom chtěli uspořádat rybářský spo-
lečenský večer. Tentokrát termín vy-
chází na sobotu 22. 10. 2022. Kromě
těchto akcí nás čeká každoroční kolo-
toč v podobě jarních a podzimních vý-
lovů komor a rybníků, slovy potoků
a další akce spojené s naší činností. Plá-
nujeme i další akce, o kterých budeme
čtenáře novin informovat v příštím
roce.
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Rekonstrukce dvou chatek na Podháji
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V roce 2021 navštěvovalo kroužky
mladých rybářů 48 dětí ve věku 8–15
let. Schůzky se měly konat jedenkrát za
měsíc. V lednu a únoru se děti měly se-
známit se základy rybářského řádu, zá-
klady rybářské techniky, rybami našich
vod a vodními organismy. Tyto znalosti
jsou nutné k získání povolenky k rybo-
lovu. 

Bohužel vzhledem k vyhrocené situ-
aci v ČR z důvodu onemocnění covid-
19 jsme museli schůzky a plánované
akce mládeže zrušit.

Po letních prázdninách se v měsíci
září podařilo uspořádat závody mla-
dých rybářů z kroužků naší organizace.
Těchto závodů se zúčastnilo 30 dětí.
V říjnu byl pro děti zajímavou podíva-
nou výlov rybníku Jindra. Schůzky mlá-
deže závěrem roku již probíhaly podle
plánu. V říjnu a listopadu lov ryb udicí
na rybníku Podháj. Prosincová schůzka
probíhala na rybárně v Havlovicích, při
níž se s dětmi prochází rybářský řád, učí

se poznávat ryby a vyplňovat povolenky
k odevzdání.

Poděkování patří především všem
vedoucím kroužků a dobrovolníkům,
kteří mládeži věnují svůj volný čas a při-
pravují pro ně všechny akce, které se
budeme snažit zajistit a realizovat i v le-
tošním roce 2022.

Na závěr děkuji sponzorům za jejich
podporu a příspěvky pro naši mládež:
Obec Havlovice, Svazek obcí Jestřebí
hory, Jaroslav Řehák – Rybářské po-
třeby Trutnov, Autoslužby MB Vítězná
– Kocléřov, BARO Úpice, Jaroslav
Kroupa – prodej malotraktorů Hajnice,
KS – Fish s.r.o. rybářské potřeby – Ja-
roměř, IKA – rybářské potřeby Trut-
nov, Stavební práce Stanislav Vyhlíd –
M. Svatoňovice.

Hodně zdraví v roce 2022
za ČRS z.s. MO Havlovice

ved. mládeže L. Vojtěch
Petrův zdar
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Odměny pro mladé rybáře

Slavnostní vyhlášení výsledků závodu mládeže

Rok 2021 byl pro nás něčím novým,
s čím jsme se ještě nikdy nesetkali. Z dů-
vodu pandemických opatření se ne-
mohly konat schůze, kroužky mládeže,
plesy, omezeni jsme byli i v počtu osob
ve vnitřních i venkovních prostorech.
Snad jen to, že u vody jsme na tyto věci
nemuseli myslet a plně se věnovat ryba-
ření, nám dodávalo sílu tuto nelehkou
dobu zvládnout.

Závěrem patří velké poděkování za
spolupráci a podporu naší MO zejména
obci Havlovice, dále MS Barchovan,
MS Trutnov, Svazku obcí Jestřebí hory
a sponzorům naší MO.

Jménem naší organizace přeji všem
především pevné zdraví, trpělivost a vzá-
jemnou toleranci v této nelehké době.

Petrův zdar
Za ČRS z.s. MO Havlovice 

Martin Kult

(pokračování z předchozí strany)

...RYBÁŘSKÁ SEZÓNA...

VOLNÉ POBÍHÁNÍ
PSŮ ZAKÁZÁNO

Na základě obec-
ně závazné vyhlášky
č. 3/2005 platné od
1. ledna 2006 se za-
kazuje volné pobí-
hání psů na veřej-
ných prostranstvích, veřejných ko-
munikacích a na veřejné zeleni.
Porušení této vyhlášky bude klasi-
fikováno jako přestupek a bude
trestáno pokutou od minimální
výše 1 000,– Kč. Přestupkové řízení
proti viníkům bude po prošetření
Policií ČR OO Úpice vedeno na
Městském úřadě v Trutnově.



V lednu jsme nastoupili do školy za
přísných hygienických opatření. Na sva-
činu i oběd chodily obě třídy odděleně,
aby se děti nepotkávaly. I přestávky jsme
měli oddělené. Neuskutečnilo se pla-
vání, lyžování ani masopust. V únoru
byly obě naše kuchařky v karanténě
z důvodu covidu a tak jsme zajišťovali
stravování od S. Rybaka z restaurace
U Lávky. Děkuji Sašovi za vstřícnost a spo-
lupráci. Nemuseli jsme tak zavřít školu
ani školku. Nakonec epidemická situace
ve státě opět eskalovala natolik, že v pon-
dělí 1. března došlo k uzavření všech škol
v České republice. V pondělí 12. dubna
jsme mohli opět nastoupit do ZŠ a MŠ.

Dne 22. dubna jsme si opět připome-
nuli Den Země. Ráno jsme si pouštěli
vzdělávací film o třídění a recyklaci pa-
píru, plastů, skla a kovů. Po svačině jsme
se vydali ve třech směrech do okolí Ha-
vlovic sbírat odpadky. Je velká škoda, že
14 dní po této akci jsme nacházeli od-
padky v místech, kde bylo úplně čisto.
Mrzí nás, že společně s dětmi sbíráme

odpadky po dospělých – krabice od
pizzy, láhve od piva, plechovky od Ti-
geru, krabičky od cigaret a podobně.
Dospěláci, zamyslete se nad sebou!!!

V úterý 27. 4. se konal zápis dětí do
naší 1. třídy. Museli jsme dodržovat hy-
gienické podmínky a trochu omezit úko-
ly, které děti každoročně plní. S mamin-
kami a tatínkem přišlo celkem 9 dětí. Za
splnění úkolů dostávaly děti části ob-
rázku, ze kterých si nakonec slepily pa-
mětní list. Dětem se ve škole líbilo a vě-
říme, že tomu bude stejně i v zářijových
dnech.

V úterý 8. 6. na Medarda jsme měli je-
dinečnou příležitost prohlédnout si auto
Báňské záchranné služby a promluvit si
se záchranářem. Jeho práce určitě není
jednoduchá, je rozmanitá. A hlavně, po-
máhá zachraňovat lidské životy. Škoda,
že jsme letos kvůli coronaviru nemohli
mít zdravotnický kroužek, kde bychom
se naučili základy první pomoci. Nej-
více nás zaujaly nafukovací dlahy a no-
sítka. Ledacos ze základů první pomoci

známe, ale lepší bude, když to nebu-
deme muset použít.

V pondělí 14. 6. 2021 jsme celá škola,
školkáčci i školáci, viděli na hřišti výcvik
tří policejních psů. Přijeli nám ukázat
část své činnosti příslušníci zásahové jed-
notky Policie ČR. Pes šel u nohy nebo
mezi nohama, zastavil, čekal na povel,
přinesl míček, poslouchal na slovo. Dále
jsme pozorovali zloděje, který střílel,
pes ho doběhl a povalil na zem. Zloděj
se nesměl hnout, nebo by ho pes zase
zastavil. Všem se nám tajil dech, když
jsme viděli, co všechno vycvičený pes
dokáže. Potom pejsek našel dva před-
měty, které mu děti schovaly. Také jsme
viděli spoustu zbraní, které policisté při
zásahu používají. Na závěr si každé dít-
ko mohlo pejska pohladit. Pro všechny
to byl nezapomenutelný zážitek.

Ve středu 16. 6. 2021 se všichni ško-
láci vydali k Mandlu. U řeky na nás če-
kali hasiči se svými třemi vybavenými
auty. Pan Dvořáček nám vyprávěl o práci
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Školní družina na návštěvě včelína manželů Vavříkových
pod hradem

Oslava devadesátých narozenin bývalé ředitelky havlovické školy
paní Věry Jarové

Děti na bobové dráze v Mladých Bukách Návštěva muzea Merkuru v Polici nad Metují

ROK 2021 V NAŠÍ ŠKOLE

(dokončení na následující straně)



hasičů, o vybavení aut, pozval nás do
hasičského kroužku, ukázal hasičskou
uniformu, oblek na sklepávání vos a od-
povídal na naše otázky. Emil – jako
malý hasič – si vyzkoušel zpevněná no-
sítka a dokonce ho hasiči vsunuli do
přívěsu za čtyřkolku. Ta by zraněného
mohla odvézt třeba k vrtulníku. Bylo
velké teplo, a tak největším zážitkem
bylo, že si děti mohly vyzkoušet stří-
kačku, jako by opravdu hasily a potom,
kdo chtěl, mohl se proběhnout pod ka-
pičkami vody a osvěžit se. Moc děku-
jeme našim hasičům za pěkné zpestření
posledních školních dní.

V úterý 22. 6. 2021 celá škola i školka
vyjela speciálním autobusem do Brou-
mova za zvířátky na farmu Wenet. Po-
časí nám přálo, a tak jsme si mohli
zvířátka prohlížet a dokonce i krmit.
Něco zajímavého jsme si o nich přečetli
a zbyl i čas na dětský koutek. Pak jsme
odjeli do Police, do muzea Merkuru.
Děti obdivovaly úžasné stavby ze sta-
vebnice Merkur a zkusily si něco smon-
tovat. Dále nás tady zaujaly vláčky,
Ocelové město, Petřín a dřevěné hračky. 

V pátek 25. 6. 2021 jsme se všichni vy-
dali na Podhraď, kam nás pozvali vče-
laři Vavříkovi. Přiblížili nám práci včel
a včelaře, poukázali na důležitost včel
v přírodě. Prošli jsme si voňavý včelín,
zatočili klikou medometu, obdivovali
práci včel ve skleněném úlu a hledali
trubce. Také jsme si mohli ochutnat
čerstvý med přímo z plástve. Dále jsme
pokračovali na Vízmburk, kde jsme se
pod stříškou nasvačili. Pak se spustil
ohromný liják. Proudy vody se valily
z hradních střech. Za chvíli déšť ustal
a my jsme si prohlédli celý hrad. Do
školy jsme již dorazili bez deště.

V pondělí 28. 6. 2021 jsme vyjeli
všichni z havlovické školy i školky do
Mladých Buků do Baldova světa. Po
svačince, kterou jsme si snědli v altánku,
jsme dvě hodiny drandili na bobové drá-
ze. Sjeli jsme si ji asi dvanáctkrát, a když
jsme se potkávali, volali jsme na sebe
„Ahóóój!“ Pak jsme přešli na trampo-
líny a po obědě jsme skotačili ve veli-
kém hradě jako opičky. Prošli jsme
bludiště a sjeli dráhu na nafukovacím
kole. Kdo chtěl, tak se v horkém počasí
zchladil v brouzdališti, odkud byla krás-
ně vidět Sněžka. Dětem se také líbilo
vypouštění vody z hrází a roztáčení
mlýnků na potůčcích. Někdo navštívil
kozičky. Každý si to tady náramně užil.

V pátek 10. září 2021 jsme jeli auto-
busem na výstavu domácího zvířectva
na Podrač. Líbilo se nám, že pan Balcar
nám povídal o krmení domácích zvířat
a péči o ně, o kohoutovi, holubovi a krá-
lících. Viděli jsme jejich měření a vážení,
mohli jsme si je i pohladit. Každý dostal
časopis a klíčenku. Domácí mazlíčci se
nám moc líbili. A v úterý 14. září jsme se
vydali za krásného počasí na Králův
kopec. Zde nám pan starosta povídal
o našem vodojemu. Dokonce jsme vi-
děli i nový vrt a mohli se jít podívat do-
vnitř na velikánský bazén plný pitné
vody, která se odtud dostává k havlovic-
kým občanům. Pak jsme pokračovali do
Muchova, kde se nachází prameny naší
pitné vody. Viděli jsme nově opravenou
a oplocenou budovu, čerpadla i nádr-
že. Od pana starosty jsme se dozvěděli
spoustu zajímavostí.

V pondělí 18. 10. 2021 jsme zorgani-
zovali oslavu pro bývalou paní ředitelku
havlovické školy – paní Věru Jarovou.
10. září totiž oslavila své devadesáté na-
rozeniny. Nyní bydlí v Úpici v Beránku,

a tak velice ráda přijala pozvání do ha-
vlovické školy a s láskou zavzpomínala
na svá ředitelská léta. Po slavnostním
přípitku a malém občerstvení jsme si
s paní Jarovou pěkně popovídali. Obdi-
vovali jsme její paměť. Kdo paní Jaro-
vou zná, tak si určitě na ni po přečtení
těchto řádků taky vzpomene. Přejeme jí
do dalších let hlavně hodně zdraví, štěstí
a pohody.

V úterý 26. 10. 2021 jsme si připo-
mněli vznik samostatného českosloven-
ského státu. Třeťáci pro své mladší spo-
lužáky moc pěkně zahráli scénku od
pana Čapka „Jak pejsek s kočičkou sla-
vili 28. říjen“. U pomníku TGM jsme
tradičně zazpívali naši hymnu a Masa-
rykovu oblíbenou písničku Ach, synku,
synku.

V pátek 3. prosince 2021 jsme v tělo-
cvičně připravili čertovskou překáž-
kovou dráhu o nejrychlejšího čertíka.
Navštívil nás opět po roce Mikuláš s an-
děly a čerty, rozdal dětem balíčky plné
ovoce a sladkostí. Andělé se na hodné
děti usmívali, těm zlobivým domlouval
čert. Děti slíbily, že se polepší. Tak hlav-
ně, aby na svůj slib nezapomněly. Děti
milé návštěvě na oplátku zazpívaly, za-
recitovaly básničku a zatančily hezký
taneček. Za nebeské a pekelné postavy
děkujeme studentům Gymnázia a SOŠ
Úpice.

Covid-19 neminul ani naši školu, kdy
nejprve 3. a 4. třída a poté i 1. a 2. třída
skončily na čas v karanténě. Během vá-
nočních prázdnin nám malíři vymalo-
vali a opravili zdi ve sklepě a nyní je tam
pěkně útulno.

Závěrem děkujeme obci Havlovice za
příkladnou spolupráci a podporu.

Mgr. Hana Prokopová a Mgr. Jaroslav Balcar
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Z vybavení auta Báňské záchranné služby děti nejvíce zaujaly
nafukovací dlahy a nosítka

Škola i školka vyjela autobusem za zvířátky do Broumova na
farmu Wenet

...ROK 2021 V NAŠÍ ŠKOLE

(pokračování z předchozí strany)



Vážení a milí,

všechny vás zdravím a jsem moc rád,
že jste se opět začetli do těchto řádků.
V lednu je vždy mým úkolem, abych se
ohlédl za rokem minulým. Tak já to tedy
zase zkusím.

Za prvé: Druhý rok covidový.
Řekl bych to asi takhle: nic moc!

V lednu proběhla krátká karanténa ve
třídě starších dětí, v únoru byl upraven
provoz kvůli karanténě ve školní ku-
chyni, od 1. března do 9. dubna byly
nařízením vlády ČR všechny mateřské
školy uzavřeny úplně, od 12. do 23.
dubna mohly školku navštěvovat pouze
děti, jejichž rodiče pracují ve zdravot-
nictví, školství a IZS, v podzimních
a zimních měsících jsme se pak potýkali
s velkou nemocností dětí. Tak a dost!
Stačí! Končíme!

Za druhé: Co nám situace dovolila.
Kromě každodenních činností v MŠ

probíhala keramika, logopedie se star-
šími dětmi a všichni jsme sportovali
v rámci projektu České obce sokolské
„Se sokolem do života“. Ne pro veřej-
nost, ale ve školce jsme uspořádali Ma-
sopust, Čarodějnice, Dětský den, lout-
kové divadlo, Dýňácké dopoledne, náv-
štěvu Mikuláše s doprovodem a vá-
noční oslavy s nadílkou dárků. Červno-
vé poznávací aktivity mohly proběh-
nout alespoň venku. V areálu TJ Sokol
nám svoji práci přiblížili členové Poli-
cie ČR, zdravotníci Báňské záchranné
služby a psovodi z hradecké „zása-
hovky“. V krásné havlovické přírodě
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ZPRÁVA OD HASTRMÁNKA Z NAŠÍ ŠKOLKY

(dokončení na následující straně)

Loučení s předškoláky

Výlet vláčkem si děti užily

Děti si to s havlovickými hasiči užily



vení, postačí jim třeba malé auto, papír
s pastelkami nebo obyčejná hlína, šišky
či kamínky. Ke své spokojenosti nevy-
žadují výlety do zahraničí, ale osobní
pohodu, jistotu, blízkost kamarádů a mi-
lujících lidí. Žijí přítomností, jsou upří-
mné a bezelstné. Je to nádhera s nimi
být! Jak obohacující pro nás „velké“.

Za čtvrté a na konec: Do nového
roku…

Přes veškerou dospěláckou zodpo-
vědnost, přes povinnosti, které musíme,
přes těžkosti či životní zkoušky… podí-
vejme se občas na svět dětskýma očima,
hrajme si, radujme se z maličkostí, vez-
měme za ruku ty nejbližší a jděme se
projít do přírody… to vše nabíjí! Pevné
zdraví a velký dík vám všem za pomoc
a spolupráci.

Hastrmánek z naší školky
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...ZPRÁVA OD HASTRMÁNKA Z NAŠÍ ŠKOLKY

(pokračování z předchozí strany)

My tří králové jdeme k vám, štěstí, zdraví
vinšujem vám!Masopust ve školce

Mikulášská nadílka

jsme si užívali páteční lesní školky,
u řeky Úpy jsme shlédli ukázku práce
hasičů, zvládli jsme návštěvu na pile
u rybníka i ve včelíně pod Vízmburkem.
Krásný byl výlet turistickým vláčkem
od školy k čističce, potom na Popluž,
Podhraď a zpět nebo rozloučení s od-
cházejícími předškoláky a jejich rodiči
na Tylově paloučku. Na konci školního
roku jsme se už spolu se základní školou

mohli vydat na dva podařené výlety: do
Baldova světa v Mladých Bukách a na
farmu Wenet v Broumově + do muzea
stavebnice Merkur v Polici nad Metují.
V září pak ještě do Radče na výstavu
domácích zvířat.

Za třetí: A co děti?
S ohledem na jejich věk nemusí řešit

současnou situaci. K velké radosti ne-
potřebují drahé hračky a luxusní vyba-
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Poplatek za odvoz a likvidaci do-
movního odpadu do 28. 2. 2022

Poplatek za kabelovou televizi do
31. 3. 2022

Poplatek ze psa do 31. 3. 2022

Poplatek za odběr vody z obecního
vodovodu za období 1. 7. 2021 –
30. 6. 2022 do 31. 7. 2022

Platba za odvoz bioodpadu do
31. 3. 2022

Poplatek se platí na účet správce po-
platku Obecního úřadu Havlovice:

 hotově na Obecním úřadě v Hav-
lovicích

 převodem z účtu

Číslo účtu správce poplatku (Obec
Havlovice): 1303696329/0800 ve-
deného u ČS Trutnov. Variabilním
symbolem každého poplatníka je
číslo popisné nebo evidenční.
Při platbě poplatku za odběr vody
z obecního vodovodu, za bioodpad
a za provoz kabelové televize pře-
vodem z účtu uvádějte číslo účtu
35-1303696329/0800.

V  případě, že poplatky nebudou
uhrazeny včas, bude účtováno
penále.

PLATBA
POPLATKŮ

MÍSTNÍ POPLATEK ZE PSŮ

Dle obecně závazné vyhlášky obce Havlovice č. 1/2019 o místním poplatku ze psů
platí poplatek ze psů držitel psa. Držitelem je pro účely tohoto poplatku osoba, která
je přihlášená nebo má sídlo na území České republiky (dále jen „poplatník“).
Poplatek ze psů se platí ze psů starších 3 měsíců.
Sazba poplatku za kalendářní rok činí:
a) za jednoho psa 100 Kč
b) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 400 Kč
c) za prvního psa chovaného v bytovém domě 300 Kč
d) za druhého psa a každého dalšího psa chovaného v bytovém domě téhož

držitele 600 Kč
e) za prvního psa, chovaného v bytovém domě, jehož držitelem je osoba

starší 65 let 200 Kč
f) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele, osoby starší 65 let,

chovaného v bytovém domě 300 Kč
Poplatek je splatný k 31. březnu každého roku.

POPLATEK ZA ODBĚR VODY
Z OBECNÍHO VODOVODU

Cena vody za odečítací období 1. 7. 2021 – 30. 6. 2022 je stanovena na 18,– Kč/m3.
Platba se provádí do  31. 7. 2022.
Při platbě poplatku za odběr vody z obecního vodovodu převodem z účtu uvádějte
číslo účtu 35-1303696329/0800.

POPLATEK ZA ODVOZ A LIKVIKACI
DOMOVNÍHO ODPADU

Paušální poplatek za odvoz a likvikaci domovního odpadu je pro rok 2022 stanoven
na 550,– Kč/osobu/rok.
– poplatek za odvoz platí každá fyzická osoba, která má na území obce trvalý pobyt
– za objekt, sloužící k rekreaci (chata, chalupa), kde není hlášena k trvalému po-

bytu žádná osoba, se platí poplatek odpovídající výši poplatku za jednu osobu
– pokud dojde k jakékoliv změně rozhodné pro výpočet poplatku (narození, úmrtí,

odhlášení nebo přihlášení trvalého pobytu, prodej objektu), je každý povinen tuto
skutečnost nahlásit do 30 dnů na obecní úřad

– od poplatku jsou osvobozené pouze osoby, které mají na území obce trvalý pobyt,
a které písemně prokážou, že se déle než 10 měsíců nepřetržitě zdržují mimo obec

– poplatek je každý povinen uhradit nejpozději do 28. 2. příslušného roku.

BIOODPAD

Svoz bioodpadu je prováděn po celé vegetační období, tj. od dubna až do listopadu.  
Bioodpad se sváží uložený pouze v typizovaných velkoobjemových vacích. Ty si ob-
čané zakoupí na obecním úřadě za 200,– Kč/ks.
Cena na jeden rok je 500,– Kč/1 vak. Pokud se zájemce o tuto službu přihlásí v prů-
běhu roku (například v srpnu), nebude mu tato částka úměrně snížena.
Při platbě poplatku za bioodpad převodem z účtu uvádějte číslo účtu
35-1303696329/0800. Platba se provádí do 31. 3. 2022.

POPLATEK ZA PROVOZ KABELOVÉ TELEVIZE

Poplatek za jednoho účastníka připojeného na rozvod kabelové televize pro rok 2022
byl stanoven na 2 000,– Kč. Při platbě poplatku za provoz kabelové televize převo-
dem z účtu uvádějte číslo účtu 35-1303696329/0800.

PŘEHLED MÍSTNÍCH POPLATKŮ V ROCE 2022





PYROTECHNICKÉ
PROSTŘEDKY

Od 1. 4. 1997 nabyla účinnosti
vyhláška č. 1/97 O používání py-
rotechnických prostředků v obci.
Na základě této vyhlášky je povo-
leno používání zábavných pyro-
technických předmětů (petard) na
veřejných prostranstvích pouze
31. 12. a 1. 1. Úplný zákaz použí-
vání petard je na zastávkách hro-
madné osobní dopravy, u veřejných
budov, v jejich těsné blízkosti
a dále tam, kde by jejich používání
ohrožovalo bezpečnost, zdraví a ma-
jetek osob.
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KALENDÁŘ SPORTOVNÍCH A KULTURNÍCH AKCÍ V ROCE 2022 

datum název akce kontaktní osoba telefon 
3. 4. Vynášení Smrťačky Balcar J. 777005790
10. 4. 1. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
12. 4. Zápis do ZŠ Balcar J. 777005790
30. 4. Pálení čarodějnic – čarodějnický pochod Dvořáček M. 732266215
2.–3. 5. Zápis do MŠ Friebelová Y. 774283123
8. 5. 2. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
14. 5. Otvírání sezóny – Vízmburk Balcar J. 777005790
21. 5. 33. ročník Pochod Václavice–Havlovice Balcar J. 777005790
22. 5. Májový streetball Nývltová P. 702 014 003
28. 5. Nohejbalový turnaj O dušičky Havlovického vodníka Dufek J., Kulda R. 731262722, 734121756

29. 5. Dětský den ve sportovním areálu Dvořáčková M. 739089561
11. 6. Dětský den – Vízmburk Balcar J. 777005790
12. 6. 12. ročník Ligový pohár Kocián J. 777583602
12. 6. 3. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
18. 6. Havlovka | Cesta na hraně! Čepelka J. 777608908
16.–19. 6. Rybářský tábor mládeže do 15 let Vojtěch L. 602181539
25. 6. 45. r. fotbalového turnaje HAPO Tohola M. 737141504
3.–8. 7. Sportovní tábor TJ Sokol Balcar J. 777005790
9. 7. Šermíři na hradě – Vízmburk Balcar J. 777005790
9. 7. Letní kino – sportovní areál Kult M. 731552503
10. 7. 4. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
10.–15. 7. Sportovní tábor TJ Sokol Balcar J. 777005790
16. 7. Benátská noc a divadelní představení Kopecký J., Míl 775175330
18.–22. 7. Vízmburský příměstský tábor Balcar J. 777005790
23. 7. Traktoriáda Borůvka P. 603327740
30. 7. 29. HAPOSTAR  (Fotbalový turnaj pro hráče nad 40 let) Tohola M. 737141504
30. 7. 2. r. Maxisuperhapostar  (Fotbal. turnaj pro hráče nad 60 let) Tohola M. 737141504
6. 8. Letní běh na běžkách Andrš A. 606037889
14. 8. 5. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
27. 8. Hudba na hradě – Vízmburk Balcar J. 777005790
3. 9. Rybářské závody mládeže do 15 let Vojtěch L. 602181539
3. 9. 21. r. SUPER HAPO STAR (fotbalový turnaj hráčů nad 50 let) Tohola M. 737141504
3. 9. Pohádkový les Andrš A. 606037889
8. 9. Olympiáda pro starší a pokročilé Tohola M. 737141504
9. 9. Žákovský turnaj v malém fotbalu a sport. Trojboj MAS KJH Kocián J. 777583602
11. 9. 6. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
17. 9. 14. Vízmburské slavnosti – Vízmburk Balcar J. 777005790
8. 10. Výlov rybníka Jindra Kult M. 731552503
9. 10. 7. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
15. 10. Řemeslné trhy – Vízmburk Balcar J. 777005790
22. 10. Rybářský společenský večer Kult M. 731552503
5. 11. Halloween – pro děti a dospělé v KD Míl V. 604157105
27. 11. Rozsvěcení vánočního stromu – park T.G.M. Dvořáček P. 603558845
4. 12. Mikuláš – Vízmburk Balcar J. 777005790
11. 12. Předvánoční představení dětí z MŠ a ZŠ v KD Balcar J. 777005790
24. 12. Zpívání v kapličce – 14.00 Čepelková L. 733578815
Vánoce Pingpongový turnaj Čáp R. 739633170
31. 12. Silvestrovský běh Šrámek P. 605384544
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RŮZNÉ

Na obecním úřadě u pana ing. Tomáše
Papeže a u paní Zuzany Šímové jsou
ověřovány pravosti podpisů a listin
a byl zde spuštěn i provoz terminálu
Czech point.

POUŤ SV. JANA NEPOMUC-
KÉHO V HAVLOVICÍCH
14. 5. 2022

POSVÍCENÍ V HAVLOVICÍCH
9. 10. 2022

OBECNÍ ÚŘAD HAVLOVICE 
úřední hodiny:
Po 8.00–12.00 / 12.30–17.00 hodin
St 8.00–12.00 / 12.30–17.00 hodin

Kontakt:
starosta Ing. Pavel Dvořáček

– tel. 499 784 061, 603 558 845
– e-mail: starosta@havlovice.cz

účetní Ing. Tomáš Papež
– tel. 499 784 062
– e-mail: ucetni@havlovice.cz

referentka Zuzana Šímová
– tel. 499 784 062
– e-mail: referentka@havlovice.cz

OBECNÍ KNIHOVNA
tel. 606 713 844
(v budově OÚ Havlovice – knihovnice
Věra Tylšová)
St 16.00–18.00 hodin

SAUNA
Každou středu v kulturním domě
9.00 – 11.00 – mateřská škola

13.00 – 15.00 – základní škola
15.00 – 20.30 – společná pro veřejnost
– muži a ženy společně v plavkách

vstupné
děti do 10 let 10,– Kč
děti 11–15 let 25,– Kč
dospělí 80,– Kč
permanentka pro dospělé 700,– Kč (na 10x)

Loňskou zimu jsme mohli po dlouhé době připravit pro naše běžkaře stopy

Velkou atrakcí byl start 25 horkovzdušných  balonů vedle sportovního areálu

Zimní pohled, v pozadí Jestřebí hory


